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Képviselő-testülete

JEGYZŐKÖNYV

Készült: Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 
2024. április 26-án (csütörtök) 9.00 órától a Józsefvárosi Polgármesteri Hivatal III. 
emelet 300-as tárgyalójában megtartott 3. rendkívüli üléséről

Jelen vannak: Pikó András, Dr. Erőss Gábor, Rádai Dániel, Szili-Darók Ildikó, Egry 
Attila, Gondos Judit, Hermann György, Dr. Juharos Róbert, Könczöl Dávid, Sátly 
Balázs, Soós György, Szarvas Koppány Bendegúz, dr. Szilágyi Demeter, Veres Gábor, 
Vörös Tamás

valamint a jelenlévő meghívottak:
dr. Törőcsik Edit Julianna - jegyző, dr. Lehoczky Balázs - aljegyző, Hőrich Szilvia - 
Gazdasági vezető, Sztripszky Hanna - Közösségi Részvételi Iroda irodavezető, dr. Bojsza 
Krisztina - Jegyzői Kabinet kabinetvezető, Czira Éva Mandula - Jegyző Kabinet 
Szervezési Iroda irodavezető, Antalicz Zsolt - Jegyző Kabinet Ügyfélszolgálati Iroda 
irodavezető, Borbás Gabriella - Kerületgazdálkodási Ügyosztály ügyosztályvezető, Tiszai 
Árpád - Költségvetési és Pénzügyi Ügyosztály ügyosztályvezető, Ferencz Krisztina - 
Költségvetési és Pénzügyi Ügyosztály Belső Ellátási Iroda irodavezető, Barta Ferenc - 
Főépítész, Városépítészeti Iroda irodavezető, dr. Kóródi Éva - Hatósági Ügyosztály 
ügyosztályvezető, Nemes Gábor István - Humánszolgáltatási Ügyosztály ügyosztályvezető, 
Pokornyi Viktória - Humánszolgáltatási Ügyosztály Humánkapcsolati Iroda irodavezető, 
Nagy Ibolya - Humánszolgáltatási Ügyosztály Családtámogatási Iroda irodavezető, Bajusz 
Ferenc - Közterület-felügyeleti Ügyosztály ügyosztályvezető, Mezőfí Krisztina - 
Személyügyi Iroda irodavezető, Kovács Ádám György - Informatika Iroda irodavezető, 
Kovács Ottó István - JGK Zrt. igazgatóság elnöke, Lágler Péter Károly - JKN Zrt. 
vezérigazgató, Takács Gábor - Józsefvárosi Szociális Szolgáltató és Gyermekjóléti Központ 
intézményvezető, Lenkey Petrosz - Józsefvárosi Görög Önkormányzat elnöke, Balázs 
Mihály - Szent Jozafát Alapítvány

Távolmaradást bejelentette: Camara-Bereczki Ferenc Miklós, Czeglédy Ádám, Sántha 
Péterné, Stettner István
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Pikó András
Tisztelettel köszöntőm a megjelent Képviselőket, a meghívott vendégeket és valamennyi 
jelenlévőt. Tájékoztatom Önöket, hogy Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi 
Önkormányzat Képviselő-testületének ez évi 3. rendkívüli ülését megnyitom. Távolmaradását 
jelentette be Stettner István, Sántha Pétemé képviselő asszony és Czeglédy Ádám, illetve 
biztosan késik Szarvas Koppány Bendegúz, Könczöl Dávid és Camara-Bereczki Ferenc 
képviselő urak. Kérem a tisztelt Képviselőket, hogy a határozatképesség megállapítása 
érdekében kapcsolják be a szavazógépeket. Megállapítom, hogy jelen van 12 képviselő és 
hiányzik 6 képviselő, tehát a Képviselő-testület határozatképes. A Képviselő-testület 
döntésében a minősített többséghez 10 egybehangzó szavazat az egyszerű többséghez most 7 
egybehangzó szavazat szükséges. Az SZMSZ értelmében egyszerű többséggel elsőként 
határoznunk kell a mai napirendről. Kérem a tisztelt Képviselőket, hogy szavazzunk.
12 igennel elfogadtuk a napirendet.

Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 
131/2024. (IV. 26.) számú határozata

(12 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazattal)

A Képviselő-testület az SZMSZ 16. § (1 )-(2) bekezdése értelmében a meghívóban kiküldöttek 
szerint az alábbi napirendet fogadja el:

Napirend:

1. Javaslat a Szent Jozafát Alapítvány támogatására
(írásbeli előterjesztés)
Előterjesztő: Szili-Darák Ildikó alpolgármester

2. Javaslat a Józsefvárosi Gazdálkodási Központ Zrt. felügyelő bizottsági tagjának 
cseréjére
(írásbeli előterjesztés) PÓTKÉZBESÍTÉS
Előterjesztő: Veres Gábor önkormányzati képviselő

Napirend 1. pontja:
Javaslat a Szent Jozafát Alapítvány támogatására
(írásbeli előterjesztés)
Előterjesztő: Szili-Darók Ildikó alpolgármester

Pikó András
Át is térünk az 1. napirendi pont tárgyalására: Javaslat a Szent Jozafát Alapítvány 
támogatására. Az előterjesztő Szili-Darók Ildikó alpolgármester. Az előterjesztés lényege, 
hogy a Szent Jozafát Alapítvány ötmillió forint, támogatási kérelemmel fordult az 
Önkormányzathoz. A Görögkatolikus Óvodába járó gyermekek ellátása és identitásmélyítő 
integrációs program józsefvárosi megvalósítása érdekében. A támogatás a Józsefvárosi 
Esélyegyenlőségi Program megvalósítása működési céltartalék terhére átcsoportosítással 
oldható meg. Az előterjesztést bizottságok nem tárgyalták. Az előterjesztés előzménye az a 8 
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nappal ezelőtti Képviselő-testületi ülés, ahol sürgősséggel érkezett be ez az előterjesztés. 
Kérdezem Szili-Darók Ildikót, hogy kíván-e szóbeli előterjesztéssel élni? Parancsoljon.

Szili-Darók Ildikó
Köszönöm a szót, Polgármester Úr. Köszöntök szeretettel mindenkit, és nagyon szépen 
köszönöm, hogy így pénteken is összegyűlt a testület a - szerintem nagyon fontos - 
előterjesztésünk miatt. Az előző testületi ülésre két alapítvány kérelmét hoztam be, és a 
testületi ülésen derült ki, hogy a Szent Anna Alapítványnak még nincsen meg az adószáma. 
Ezért a Szent Jozafát Alapítvány átvállalta a Szent Anna kérelmében szereplő 
tevékenységeket is. Ezt látják itt kiosztva az összetűzött kétpéldányos kérelemben, amelyben 
a Szent Anna kérelme teljes egészében átemelésre került. A Szent Jozafát most nemcsak az 
óvoda, hanem az iskolába járó gyermekek ellátását is vállalja. A Szent Anna Gimnázium a 
VIII. kerületben a Bezerédi utcában található. Mellette van az óvoda, és az idejáró hátrányos 
helyzetű gyermekek, illetve nagyon magas számú menekült gyermekek teszik indokolttá a 
kérelmet. A sürgősséget, amint az előző testületen elmondtam, az indokolja, hogy a nyári 
programokra már nem jutott pénz az Alapítványban. A menekült gyermekekre nem kapnak 
normatívát az Oktatási Hivatalon keresztül. Ezért csak akkor tudnak nyári táborokat és 
programokat szervezni, amennyiben támogatásokat kapnak. A testület kérése az volt, hogy 
ismerjük meg jobban a Szent Jozafát Alapítványnak a működését, hiszen a honlapon nem 
találtak a képviselők nyomot arról, hogy valóban menekült gyerekeket lát el az Alapítvány, 
illetve hogy a Szent Anna iskolában valóban ilyen magas számú ukrán menekült gyerekek 
járnak iskolába és élnek. Azért nem található ez, mert amikor az Alapítvány megalakult, 
akkor még nem volt ukrán háború, tehát még nem tudták előre, hogy 10 év múlva erre is 
külön ki kell térni. Az Alapítványnak a célkitűzése egy általános megfogalmazás, amelyen 
belül megtalálható az ukrán gyerekekkel való foglalkozás is. Nincs külön említve, azért 
nincsen, mert sokkal régebben alakult az Alapítvány, és itt van Balázs Mihály atya, aki 
minden kérdésükre válaszol. A PPT-t azért nem vetítjük ki, hiszen nyilvános a közvetítés és a 
PPT-ben menekült gyerekek is szerepelnek. Hogyha azt kérnék, hogy vetítsük ki a PPT-t, 
akkor zárt ülést kéne elrendelnünk. Ezért inkább kinyomtattuk az anyagot, hogy könnyebb 
legyen követni.

Pikó András
Köszönöm szépen. Kérdezem a tisztelt Képviselőket, van-e kérdésük az előterjesztéshez 
kapcsolódóan? Parancsoljon, Sátly Balázs frakcióvezető úr.

Sátly Balázs
Köszönöm a szót, Polgármester Úr. Alpolgármester asszonytól kérdezném, hogy picit segítsen 
megérteni, hogy a múlt heti ülésünkre kettő darab Alapítvány adott be támogatási kérelmet, 
mert finanszírozási problémáik adódtak. Jól értem, akkor az egyiknek ez megoldódott, vagy 
elálltak ettől, illetve akkor az hogyan rendezhető, hogy az egyik szereplő a másik nevében 
kéri a támogatást? Akkor a kettő között valamilyen szerződéses viszony van? Ezt szeretném 
megvilágítani. A kérdésem az lenne, hogy az intézménynek a fenntartója a Szent Jozafát 
Alapítvány, vagy az egy másik szereplő? Köszönöm szépen.

Pikó András
Köszönöm szépen. Erőss Gábor parancsoljon.
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Dr. Erőss Gábor
Köszönöm szépen a szót. Az egyik kérdésem az volna, hogy az ukrajnai menekültek egy része 
valóban görögkatolikus kulturális vagy vallási hátterű, a nagyobb része nem az, hanem 
ortodox keresztény. Akkor tulajdonképpen ez hogyan alakul? Most akkor a görögkatolikus 
hátterű menekülteket fogadják, vagy ez csak egy ilyen intézményi keret, amibe mindenki 
belefér? A másik kérdésem az, hogy így pontosabban mi lenne ennek a támogatásnak a 
felhasználása? Köszönöm szépen.

Pikó András
Köszönöm szépen. Nekem is lenne tisztázó kérdésem. Az előző Képviselő-testületi ülésre két 
Alapítványtól jött be kérelem. Azt értem, hogy az egyiket átvállalja, de az az egyik, akitől 
átvállalnak, az valóban működik-e? Ezt azért kérdezem, mert azért kell átvállalni, mert 
nincsen adószáma? Az azért egy kicsit problémás, hogy ez az Alapítvány akkor 
működöképes-e, és akkor az a kérelem mennyire volt valid, hogyha az adószáma sem volt 
rendben ennek az Alapítványnak. És rákérdeznék arra, hogy nyilván ilyen esetben az 
Önkormányzat általában segítséget nyújt. Kérdezném, hogy a fenntartó abban az esetben - 
ugye egy egyház - olyan állapotban van, vagy olyan helyzetben van, hogy csak külső 
segítséggel tudja megoldani a gyerekeknek a táboroztatását, hogyha jól értem? Az is 
érdekelne, hogy általában azt tapasztalom, hogy ha egy plusz feladata van egy Alapítványnak, 
például olyan nemes feladat, hogy menekült gyerekeket segít meg, akkor ezt általában 
közhírré szokta tenni. Én értem, hogy 10 éve nem úgy alakult a Szent Jozafát Alapítvány, 
hogy akkor még nem volt ukrán háború, de ukrán háború már van 2 éve. Hogyan lehetséges 
az, hogy ezt nem reagálja le az Alapítvány, és nem teszi közhírré azt, hogy ez ügyben van 
neki tevékenysége. Szerintem csak úgy lehet gyűjteni pénzt, de ezt lehet, hogy nem Öntől, 
hanem az Atyától kell megkérdezni, hogy mi volt az oka annak, hogy 2 év alatt nem hirdették 
meg azt, hogy ők egyébként ukrán gyerekekkel foglalkoznak, illetve hogy ennek nincsen 
nyoma a honlapjukon. Jó, nem látok több kérdést. Mivel a kérdések a Szent Jozafát 
Alapítvány képviselőjéhez is érkeznek, az SZMSZ-ünk szerint egy formális szavazást meg 
kell ejtenünk arról, hogy megadjuk neki a szót, és aztán utána pedig a kérdésekre adott 
válaszokat hallgassuk meg. Kérem, hogy szavazzunk.
13 igen.

Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 
132/2024. (IV. 26.) számú határozata

(13 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazattal)

Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselö-testülete úgy dönt, 
hogy hozzászólási lehetőséget biztosít a napirendben érintett Szent Jozafát Alapítvány jelen 
lévő képviselőjének, Balázs Mihály atyának.

Pikó András
Bocsánat. Jól emlékszem Balázs atya parancsoljon. Ott tud válaszolni nekünk és akkor tessék, 
... Mihály atya, bocsánat, ne haragudjon, és akkor kérem Alpolgármester asszonyt, hogy 
amire ő tud válaszolni, válaszoljon, amire pedig a Szent Jozafát Alapítványnak a képviselője, 
arra válaszoljon ö. Köszönöm szépen. Parancsoljon, Öné a szó.

Szili-Darók Ildikó
Köszönöm szépen. Amire tudok válaszolni, az a Sátly Balázs képviselő kérdése, ami arra 
irányult, hogy technikailag hogy zajlott le a folyamat. Két alapítvány keresett meg a Kt. ülés 
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előtt kettő nappal, a Szent Anna és a Szent Jozafát. Az egyiknek az iskolára irányult a 
támogatása, a másiknak pedig az óvodára irányult. Az, hogy a Szent Annának az adószáma 
még nem él, azt itt a testületi ülésen fedtük fel, nem találtuk tudniillik az adószámot, hogy 
beírhassuk a támogatási szerződésbe, ami a mellékletét képezte volna az előteijesztésnek. így 
derült ki, hogy még nem kapták meg az adószámot. Ez egy friss alapítvány, pontosan nem 
tudom, mikor alapították, de valószínűleg féléven belül alakult, ezért még nem érkezett meg 
az adószáma, és ez a mai napig nem jutott el még az Alapítókhoz. A két Alapítvány szorosan 
egymás mellett dolgozik, hiszen az iskolának, az iskolába járó gyerekeknek a különböző 
olyan juttatásait szervezik, amelyek nem fedezhetők semmilyen normatívából, hiszen az 
oktatási normatíva, ez pedig egy szociális ellátás. Ami után ez kiderült, hogy nem lesz a 
testületi ülésre meg még az adószám, így a két Alapítványból az egyik, a Szent Jozafát 
átvállalta a Szent Anna által vállalt kötelezettségeket, és így most mind a kettő, mind az 
óvoda, mind az iskolába járó gyerekek ellátását vállalja a Szent Jozafát Alapítvány. Ezért lett 
a 3 és 2 millióból összesítve az 5 milliós kérelem, amelyet most a Szent Jozafát kér az 
Önkormányzattól. Azt hiszem, hogy én ennyit tudtam mondani, és akkor átadnám a szót az 
Atyának.

Pikó András
Parancsoljon.

Balázs Mihály
Köszönöm szépen. Engedjék meg, hogy előzetesen elmondjam, hogy egyházi vezetőnk, 
Kocsis Fülöp érsek, metropolita atya jelenleg a Vatikánban tartózkodik és épp a pápával 
menekültügyi kérdésekről egyeztetnek, továbbá az Alapítványunk kuratóriumi elnöke, dr. 
Jaczkó Sándor nem tud személyesen jelen lenni, ezért én képviselem őt. Az Alapítványunkról, 
ahogy ebben a kis segédanyagban is kiosztásra került, olvasható az alapítványi okiratunkban, 
hogy minden hozzánk tartozó embert segítünk, lakost segítünk, illetve az iskolánkban is 
nemcsak görögkatolikus, hanem ortodox és más vallású és felekezetű hátrányos helyzetű és 
segítségre szoruló diákok is járnak. Én magának az iskolának vagyok az iskola lelkésze. 
Személyes kapcsolatom is van ezekkel a diákokkal és az ő szüleikkel. Nem tudom, hogy most 
részletezzük ezt a kiadványt, vagy akkor nézzük. A budapesti görögkatolikus szórvány 
helynökség Szent Jozafát Alapítvány a Szent Anna Görögkatolikus Gimnázium és technikum 
alapítványa arra hivatott, hogy az Örömhírvétel Görögkatolikus Óvodával együtt 
megvalósítsa Budapest és különösen Józsefváros területén élő hívek és minden más lakos, aki 
mint háborús menekült vagy szükséget szenvedő hátrányos helyzetű segítségkérését, 
támogassa anyagi, szellemi és lelki szempontból. A fiatalokat integráló tevékenységünk az 
identitás mélyítő integrációs edukációs programunkkal, ami azt jelenti, hogy a helyi toposz
hoz, magyar európai társadalomhoz és szokásrendszerhez úgy integráljuk a különböző 
etnikumok, kultúrák és vallások fiataljait, hogy etnikai, kulturális és vallási identitásuk között 
hidat képezünk. Nemzeti gyökereink kulturális és vallási hagyományait egymással való 
megismertetésével megmutatjuk, hogy mindenki értékes és bár különböző ágait képezik 
ugyanannak a fának, melynek gyökerei az ökumenét az egymással való békés együttélés 
táplálják és biztosítják. Az Önön identitás és a másik identitásának az elfogadása révén a hely 
szellemének a tiszteletben tartásával elkerüljük az identitásvesztésből adódó marginalizáció 
egyénre és a társadalom összegészére ható veszélyeit. Más felekezeteket is felkeresünk, és a 
saját közösségeinkben intézményeink keretei között segítjük őket, megismerjük őket. Más 
kultúrák saját közegükben illetve intézményeinkben való autentikus megismertetése a 
különböző etnikumok képviselőivel való találkozások és interetnikus előadások, empathy 
programok megvalósítása, nemzetiségi szervezeteknél, illetve saját intézményeinkben. Szent 
Jozafátról, hogy egy pár szót említsek. Ukrajnában Vladimírban született 1580-ban, ő az 
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alapítványunk névadója. Szülei ortodoxok voltak. Apja Kuncevi Gavril, anyja Marina volt. Őt 
János névre keresztelték. Kereskedösegéd lett iskolái elvégzése után. 1596-ban az ortodox 
püspökök jó része visszatért a római egyházhoz, ekkor János is visszatért a görögkatolikus 
hitre. Ez is egy nagy különbség, tehát tegyünk különbséget az ortodoxok és a görögkatolikus 
felekezetek között. 1604-ben a Vilnaji Ortodox Szentháromság kolostorába lépett a kijevi 
katolikus metropolita engedélyével bazilita szerzetes lett. Ekkor kapta kapta a Jozafát 
szerzetesi nevet. Nemsokára pappá szentelték, majd 1613-ban Bitinben házfőnök, 1614-ben 
ismét Vilnában archimandrita lett. 1618-ban a metropolita mellett koadjutor lett, és hamarosan 
polocki püspökké, érsekké választották. Éjjel-nappal olvasott, sokat imádkozott, keményen 
vezekelt. Fontosnak tartotta a gyakori gyóntatást, mindenfelé gyóntatott. Papjait is biztatta a 
hívek állandó gyóntatására. Oktatta a népet a hittanra. Egyszerű katekizmust írt nekik. Több 
zsinatot is tartott Egyházmegyéjében. Harcolt az egyház egységéért. Az ortodox ellenfelei a 
keleti szertartás eltörlésének szándékával a latinosítási törekvéssel és képmutatással 
eltávolították mellőle hívei nagy részét. Látta a növekvő feszültséget, a veszedelmet, mégsem 
menekült, mert kötelességtudatot érzett. Hűséges volt a vállalt feladatához és a népéhez. 
Tudatosan vállalata a vértanúhalált. Feldühödött ellenfelei Vitebszkben a püspöki lakban 
1623. november 12-én mészáros bárddal agyonverték. Boldoggá avatási eljárását VIII. Orbán 
pápa azonnal megindította. 1643-ban meg is történt a boldoggá avatása. 1867-ben IX. Pius 
pápa szentté avatta, éppen abban az időszakban, amikor az első vatikáni zsinat előkészületei 
már a végére jártak. Jozafát tiszteletét XIII.. Leó pápa az egész latin egyházra kitelj esztette, és 
így tovább. Alapítványunkról: a Fővárosi Görögkatolikus jelenlét, működés szociális és 
karitatív működését támogatta. A Jozafát Alapítvány ’91-ben azzal a céllal jött létre, hogy a 
helyi közösségeknek segítséget tudjon nyújtani szellemi és lelki támogatást biztosítva ezzel. 
Az alapító okiratban megfogalmazott céljaink a következőek: Elsősorban a Görögkatolikus 
Egyház budapesti jelenlétének az Egyházközség híveinek működési területén lakó emberek 
anyagi, szellemi és lelki támogatásának biztosítása. A görögkatolikusság speciális 
hagyományi ápolásának támogatása. Az egyházközségek ifjúságának keresztény életmódhoz 
méltó szellemi-lelki nevelésének a támogatása. A parókia és a templom személyi és tárgyi 
feltételeinek biztosítása. A görögkatolikus liturgia ápolásának támogatása. A Hajdúdorogi 
Görögkatolikus Egyházmegye céljainak támogatása. Minden egyéb, már meglévő vagy 
későbbiekben elhatározásra kerülő eszközök megvalósításának anyagi és szellemi támogatása. 
A következő képen láthatják az ukrán hagyományok görögkatolikus szertartás szerinti 
biztosítását, amikor is Ukrajna és Kárpátalja egyetlen, a háború kapcsán nem megosztott, a 
háborúval sújtott populáció számára biztonságot adó szellemi és lelki kapaszkodót nyújtó 
Egyháza a Görögkatolikus Egyház, amely önmagában is hidat képző összeköttetést biztosító a 
Keleti és a Nyugati kereszténység között. Szintén láthatják, de hogy ha eljönnek 
vasárnaponként fél kettőkor mindig ószláv és ruszin nyelvű szent liturgiát végzünk a 
templomban, illetve havi alkalommal szokott lenni arab nyelvű, keleti rítusú liturgia is, 
amelyet biztosítjuk a szír, iraki, libanoni menekültek számára. És egy nagyon szép kórust is 
működtetnek, érdemes őket meghallgatni. Mindemellett az Alapítvány segítségével 
közétkeztetést is biztosítunk, amellyel a családokat, rászorulókat segítünk meg. Láthatunk 
még képet az arab kórusról, illetve az arab nyelvű szent liturgiáról, illetve Kárpátaljáról 
származó archaikus pásztoijátékot. Konkrétan a Salánki településről származó pásztorjátékot 
mutattuk be most Karácsonykor, amikor hát nagyon sokakban, akik az otthontól távol 
kényszerülnek élni egy kis nosztalgikus érzés fogta el őket és több ember szemébe könnyet 
tudott csalni. Nyilván a képekről még annyit hozzá kell, tegyek, hogy mind az iskolai képek, 
mind a mi képeink, hogy miért nincs ilyen nagy hírverése ezeknek? Nyilván személyiségi 
jogokból. Nyilván azért, hogy az ide menekülteknek az otthon maradott rokonságát ne érje 
semmilyen atrocitás, ezt nagyon fontos kihangsúlyozni. Akkor rátérnénk az iskolánkra. Az 
iskola 2017 szeptemberében került a magyarországi Görögkatolikus Egyház fenntartásába.
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Jelenleg 6 és 4 évfolyamos gimnáziumi osztályaink vannak. Emellett technikumi 
évfolyamaink. Pénzügyi-számviteli ügyintéző, érettségi utáni szakképzés, a 13-14. 
évfolyamon is működik. Esélyegyenlőség, felzárkóztatás és integráció, ez a pedagógiaterület 
alapvető az iskolánkban. Korrepetálást vállalunk. Vállaljuk a menekült gyerekeknek a 
felzárkóztatását. Identitásvédő integrálás, tanulmány és közösségi projekt munkák 
témakörében tehetséggondozás és a tanórákon kívüli foglalkozást is biztosítunk a 
rászorulóknak. Menekültek, hátrányos helyzetűek, bajbajutottak támogatása. A származástól 
és vallástól függetlenül anyagi és szellemi segítséget nyújtunk a háborúk elől menekülő 
családoknak, valamint rászorulóknak. Támogatjuk az oktatásba való bekapcsolódásukat, a 
szociális ellátásukat, a kortárs csoportokba való beilleszkedésüket. A támogatások 
módszertana egyéni bánásmódot és esélyegyenlőséget biztosítunk. Beiratkozáskor 
tudásfelmérést szoktunk készíteni. Erzékenyítő beszélgetéseket folytatunk, együttműködés 
civil és egyházi, menekültügyi és karitatív szervezetekkel, valamint gyermekjóléti 
intézményekkel. Konkrét példát is, hogy hozzak az ukrajnai menekültek támogatására. A 
háború kirobbanásától kezdődően 13 pedagógusunk csatlakozott ehhez a programhoz. 75 
tanítási óra, tanítás előtti és utáni órák elsősorban magyar nyelven, de az idegen nyelvet is 
biztosítjuk számukra, német és spanyol nyelvtanulási lehetőséget. 12 és 16 év közöttiek az 
iskolánk tanulói közül. Hoztam egy képet is Önöknek a táboroztatásról, a menekült rászoruló 
fiatalokkal képzési program keretén belül. A jelenlegi helyzet, hogy támogatottjaink közül 
menedékes okmánnyal rendelkeznek ukránok, tartózkodási letelepedési engedélye van 
egyiptomiaknak, kínaiaknak, vietnamiaknak, afgán, pakisztáni, szír, libanoni, kurd, török és 
izraeli állampolgárságú tanulóknak. Többek között a kórusból is, akik az arab nyelvű 
kórusban szerepelnek, az ő családtagjaik, gyermekeik is hozzánk járnak a Szent Anna 
iskolába. Közösségi programjaink a Józsefvárosi Önkormányzattal. Amerikai nap a 
Leöveyben. A Leövey a korábbi neve a Szent Annának. És mindenféle szemétszedés! akciók, 
Mikulásfutás, szolidaritási projekt, és egyebek megtalálhatóak. Nem elhanyagolható az az 
iskolánkról, hogy fontosnak tartjuk azt, hogy a kerületből is nagyon sok pedagógus dolgozik 
nálunk, és nagyon sok hátrányos helyzetű gyereknek segítünk a VIII. kerületből. Részemről 
ennyit szeretnék. Ha esetleg lett volna olyan kérdés, amire nem válaszoltam...

Pikó András
Köszönöm. Igen, ez, az én dolgom. Az egyik kérdés, hogy pontosan meghatározható-e, ugye 
alpolgármester úr kérdezte, hogy mire használják föl majd ezt? Elég általános volt ez a 
tájékoztató. Az alpolgármester asszony táboroztatásról beszél, de erre külön nem tért ki. Én 
megértem azt a magyarázatot, hogy azért nem hirdetik a menekült programjukat, mert GDPR 
szempontból ez problémás. Azonban van erre más megoldás is, de mindegy, nem ez a lényeg. 
Volt még egy kérdés, hogy mi indokolja ennek a kérelemnek a sürgősségét. Általában azt 
tapasztaljuk, hogy az egyházak ilyen célokra rendelkeznek megfelelő forrásokkal állami 
támogatásból és másból is, tehát hogyha kicsit megvilágítaná azt, hogy ennek a sürgős 
támogatáskérésnek milyen konkrét olyan havária vagy bármilyen olyan helyzet volt, aminél 
az Önkormányzatnak mérlegelnie kell a támogatást. Köszönöm szépen, és bocsánat, nem 
zártam le a kérdéseket. Látom, hogy van két kérdés. Engedje meg, hogy akkor még ezeket 
megadjam, és aztán utána le fogjuk zárni a kérdéseket. Sátly Balázs.

Sátly Balázs
Köszönöm szépen, Polgármester úr. Maradt még egy kérdésem, és csak előre bocsátanám, 
hogy Mihály atya, ne vegye rossz néven, hogy itt kötözködünk, de normál esetben egy 
hivatali előkészítési folyamatban vagy maximum egy bizottsági ülésen zajlanak le ezek a 
körök. Azt szeretném kérdezni Mihály atyától, hogy ugye nagyon átfogó tevékenysége van az 
alapítványnak, amit most ismertetett, és ezt nagyon szépen köszönöm is. Számunkra is 
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rendkívül fontos az ukrajnai menekültek támogatása, meg általában az ukrán 
szabadságharcnak a támogatása. Viszont az lenne a kérdésem, hogy ez a 3 + 2.000.000 forint, 
az Önöknek konkrétan mire lesz elég? Ebből melyik programot tudják megvalósítani, milyen 
mértékben? Ebből tanárokat fizetnek? Ebből tábort fizetnek, eszközöket vásárolnak? Ezekre a 
kérdésekre nem láttam választ az anyagban, ez megnyugtató lenne, hogyha tudnánk. 
Köszönöm szépen.

Pikó András
Köszönöm szépen. Szarvas Koppány Bendegúz, parancsoljon.

Szarvas Koppány Bendegúz
Köszönöm szépen. Nekem megkapta a szemem ez a 75 tanítási óra a háború kirobbanásától 
kezdődően, ez egy heti 75 órát jelent? Bízom benne, hogy nem összesen a két év alatt. Kicsit 
a PPT-t néha nehezen tudtam követni, illetve azt látom, hogy volt ez az amerikai nap. Ez csak 
2020-ban volt, vagy 2020 óta évente rendszeresen? Az még a kérdésem, hogy tényleg nem 
vagyok nagyon teológiailag képzett, de tudtommal a Görögkatolikus Egyház befolyása 
elsősorban Kárpátaljára terjed ki. Itt is arról van szó. Kárpátalját szerencsére nem, vagy 
minimális mértékben lövik, bombázzák az oroszok, tehát azok az ukrán menekült gyerekek, 
akik onnan jönnek, ők gondolom nincsenek olyan helyzetben, mint a Harkov mellől jövő 
....GONG....közbeszólás nem érthető .... azt szeretném kérdezni, hogy üzemeltet-e 
valamilyen kórházat a Szent Jozafát Alapítvány, vagy ez elsősorban olyan családoknak szóló 
program, ahol a Kárpátaljáról elmenekült ukrán gyerekek tanulhatnak és integrálódhatnak. 
Nyilván mindegyik fontos, de azért van egy ilyen eltérő prioritási sorrend, és ez is segíthetne 
annak megértésében, hogy miért sürgősséggel kellene a plusz 3.000.000 Ft, és igen, engem is 
érdekel, hogy konkrétan mire? Köszönöm.

Pikó András
Köszönöm. Erőss Gábor és aztán utána lezárjuk a kérdéseket. Köszönöm.

Dr. Erőss Gábor
Köszönöm szépen. Nem hozzám szól a kérdés, és nem is az én tisztem válaszolni, csak az 
amerikai napról eszembe jutott, hogy én valójában meghívást kaptam pont 2020-ban az 
iskolába, és akkor ott jelen lehettem ennek az amerikai napnak egy részén. Ez valóban egy jó 
és érdekes program volt. Ezúton is köszönöm, így 4 év után, vagy 4 évvel később a 
meghívást. Akkor is megköszöntem, megköszönöm újra. Jártam ott a Bezerédi iskolában, az 
intézményben, ezzel nincsen semmi probléma. A kérdésem arra vonatkozik, mert ugye több 
ilyen morális dilemmát is tartalmaz számomra ez az előterjesztés. A legfontosabb ezek közül 
talán az, hogy a Hajdúdorogi Egyházmegye támogatása is szerepel az Alapítvány céljai 
között, márpedig ez a Hajdúdorogi Egyházmegye arról vagy arról is híresült el, legalábbis az 
én szempontomból, aki évtizedek óta foglalkozom az iskolai szegregáció problémájával, hogy 
a Nyíregyházán működő Huszártelepi iskola átvételével tulajdonképp egy ilyen a roma 
gyerekek szegregációját megerősítő programot működtetett. Arra szeretnék konkrétan 
rákérdezni, hogy ez a támogatás, amennyiben megszavazná a Képviselő-testület, 
elképzelhető-e, hogy ezt a célt is fogja szolgálni? Mármint nyilván most nem fogja azt 
mondani nekem, hogy a szegregációt fogja szolgálni, de hogy egyáltalán a Hajdúdorogi 
Egyházmegye milyen mértékben részesülne ebből az esetlegesen ma megszavazandó 
támogatásból? Köszönöm szépen.
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Pikó András
Köszönöm szépen. Lezártam a kérdéseket, tehát most egy kör válasz jön, és aztán utána pedig 
lefolytatjuk a vitát. Nem tudom, hogy ki válaszol, Alpolgármester asszony vagy Mihály atya? 
... közbeszólás nem érthető ... Parancsoljon, Alpolgármester Asszony.

Szili-Darók Ildikó
Köszönöm szépen. Akkor kezdem én. Kérem, hogy egészítsen ki. Elhangzott a Leövey, így 
talán jobban ismerős a Képviselők számára, hogy ha a Leövey Gimnázium nevét hallják. A 
Leövey Gimnáziumnak a mai neve a Szent Anna Gimnázium és akkor így már érthető, hogy 
itt egy nagy nevű, régi Gimnáziumról van szó. Az egyházi kérdésekre talán úgy tudom 
elmagyarázni, hogy a keleti katolikus egyház 2015-ben vált önálló, Rómához alárendelt 
egyházzá. Ferenc pápa ekkor a Hajdúdorogi Egyházmegyét metropolitai székké emelte. 
Onnantól van külön a Görögkatolikus Egyház. Tehát nagyon fontos, hogy különítsük el az 
Ortodox és a Görögkatolikus Egyházat. A Görögkatolikus, az a Rómának alárendelt, az 
Ortodox pedig Konstantinápoly felé van. Ez egy teljesen más egyház, tehát nem keverendő 
össze a kettő egymással. A fenntartó így az Alapítvány maga, tehát így egyházi fenntartású ez 
az iskola. Amikor Sándor atya megkeresett, dr. Jaczkó Sándor megkeresett, akkor 
egyértelműen a nyári táborok, a nyári foglalkozások, az év végi foglalkozások kerültek a 
fókuszba, hiszen azoknak a megszervezését most kell elkezdeni. Az, hogy lesz-e tábor, az, 
hogy lesz-e bármilyen nyári foglalkozás, ha most nem áll rendelkezésre pénz az iskolának, 
akkor nem tudja megszervezni. Ez indokolta a sürgősséget, hiszen a következő testületi 
ülésünk májusban van. Hogyha ekkor adunk támogatást, akkor ezzel már kilőttük azokat a 
programokat, amikre a helyet le kell foglalni már most május elején. Köszönöm.

Pikó András
Köszönöm szépen. Parancsoljon.

Balázs Mihály
Köszönöm szépen. Nem csak kárpátaljaiakat segítünk és támogatunk, hiszen mind az 
egyházközségünkben, mind az iskolánkban Mariupolból, Harkovból tanuló gyermekeink is 
vannak, sőt, olyan gyermekeink, akiknek a házukat konkrétan lebombázták, és nincs hova 
hazamenniük. Egyébként ezt a kárpátaljai Görögkatolikusságot ne kicsinyítsük le annyira, 
hiszen helyi jellegzetes probléma, mind az anyagi helyzetük, mind pedig az, hogy ott a 
görögkatolikus vallás nem egy olyan megtűrt vallás, mint minálunk Magyarországon. Elég 
sokat szenvednek a vallásuk, rítusuk és hagyományuk miatt. Lehet, hogy a családból csak egy 
férfi tartózkodik itt nálunk, mondjuk, van erre is példa, meg van olyan is, hogy az egész 
család és rokonsága, de az asszonyok otthon maradtak, és nekik kell gondozniuk az ottani 
családokat. Éppen ezért például a salánkiakkal is van jó kapcsolatunk és adományokat 
gyűjtünk. A támogatásra fordított összeget pedig, hat turnusban terveznénk nyári tábort, direkt 
minél jobban elnyújtva ezt a táboroztatást, hogy ezzel is segítsük a rászorulókat és a 
családtagjaikat, levenni azt a terhet róluk, amik őket nyomják. Gyógyszereket is szoktunk 
vásárolni. A meglévő programjainkat szeretnénk színesíteni és bővíteni, illetve a tanév végén 
szeretnénk jutalmakat elérni, hogy legyen mivel motiválni a rászoruló fiatalokat.

Pikó András
Köszönöm szépen. Kérdezem a tisztelt Képviselőket, Frakcióvezetőket, hogy van-e 
hozzászólásuk? Kívánnak-e élni ezzel? A Fidesz-frakció részéről Juharos Róbert, 
parancsoljon.
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Dr. Juharos Robert
Köszönöm a szót. Illő tisztelettel nem is az ügy érdeméhez, de picit megütötte a fülemet itt a 
vitában elhangzottak során, hogy Kárpátalján, mintha ott nem lenne baj. De nagyon nagy a 
baj. Nem tudom, hogy hányán jártatok Kárpátalján a közelmúltban. Én jártam, és ha valaki 
kíváncsi, meg tudom mutatni ezeket a hadisírokat, ... több száz friss hadisír. Nagyon komoly 
a baj Kárpátalján is. Voltam olyan gyermekintézményekben, ahol azért volt egész napos 
gondozásba véve a gyereksereg, mert nem volt szülő. Ezt azért vegyétek komolyan, hogy 
nagyon nagy a gond. Valóban azt gondolom, hogy akik itt vannak és ide jöttek, azok nem 
jókedvükben jöttek ide. Még azt is el tudom mondani, hogy nagyon sokan egyébként a 
visszatérés szándékával jöttek át Magyarországra, és olyannal is találkoztam, aki visszatért, 
sőt olyannal is találkoztam, aki visszatért és utána meg elment a frontra apuka harcolni, 
ahonnan már nem jött többet vissza. Tehát elég sok tragikus történetet volt alkalmam 
megismerni. Csak azért akartam most hozzászólni, hogy tudom, hogy mindenki ért ehhez a 
kérdéshez, mindenki hatalmas szabadságharcos. Mindenkit bátran biztatok arra, hogy menjen 
át Kárpátaljára, járja körbe, nézze meg, hogy mi a helyzet, és utána az egész kérdéssel 
kapcsolatos álláspontja alapjaiban fog megváltozni. Meg tudom mutatni az általam készített 
fényképeket nektek, tényleg tanulságos.

Pikó András
Köszönöm szépen. Kérdezem a tisztelt Képviselőket, hogy van-e hozzáfűzni valójuk, 
kérdésük? Szarvas Koppány Bendegúz, parancsoljon.

Szarvas Koppány Bendegúz
Köszönöm szépen a szót. Először is, nyilván a szokásos cinikus fideszes valóságferdítésre 
azért reflektálnék. Nem mondtam, hogy Kárpátalján nem lenne baj. Rengeteg kárpátaljai 
magyar harcol az ukrán sereg kötelékében az orosz megszállók ellen ugyanolyan elánnal vagy 
talán még erősebben, mint ’56-ban Budapesten a budapesti magyarok. Igenis szerintünk ezt a 
harcot támogatni kell. Azok a sírok, amiket Juharos képviselő mutogatott, lehetséges, hogy 
kisebb számban lennének ott jelen a temetőben, ha például Magyarországról is megkapnák 
azokat a védőfelszereléseket, amiket, mondjuk, a Magyar Honvédség nem használ. Mi régóta 
támogatjuk ezt a küzdelmet. Van egy Sárkányellátó nevezetű szervezet, amelyik több millió 
forintnyi felszerelést juttatott kárpátaljai magyar katonáknak, akik harcolnak a fronton, 
sisakra, éjjellátóra, védőfelszerelésre, nem fegyverre feltétlenül, hanem olyan dolgokra, amik 
ezeknek a síroknak a számának a csökkenését tudják előidézni. Végtelenül cinikus 
katonasírokat mutogatni, miközben a magyar kormány nem tudom, hogy mennyi érdemi 
segítséget küldött, de szerintem nagyon konvergál a 0-hoz. Nyilván fontos a sebesültek 
ellátása, nyilván fontos az, hogy a katonák a családjukat biztonságban tudják, de közben 
fikarcnyit nem költ a magyar kormány arra, hogy a kárpátaljai magyar katonáknak a 
biztonságát növelje ilyen eszközökkel. Tehát amikor ezt mutogatja Juharos Róbert, akkor 
igazából a saját kormányának a képmutatását és cinizmusát leplezi le egyrészről. Másrészről 
értem én, hogy táborok szervezése, illetve a meglévő programok színesítése a cél. Ezt nem 
érzem indokoltnak, sajnos, jelenleg, hogy rendkívüli testületi ülésen sürgősségi jelleggel 
juttassunk erre forrást. Vannak erre csatornák. Vannak olyan iskolák, amik a költségvetésbe 
betervezik a programok színesítését. Nem láttam azt, ami a működés veszélyeztetését jelentő 
tényező lenne, hogyha ez az összeg nem lenne megszavazva. Ezt én továbbra sem értem, hogy 
a nyári tábor szervezése és a programok szélesítése miért olyan dolog, amire most kell 
megszavazni költségkeretet, és miért nem vagy korábban betervezve a költségvetésükben 
tudták volna megcsinálni, vagy nem tudom, tehát végigmenni bizottságon véleményezve stb., 
tehát a rendes úton-módon. Köszönöm szépen.
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Pikó András
Sátly Balázs parancsoljon.

Sátly Balázs
Köszönöm szépen. Nem szeretnék nagyon kontextusba belemenni, de azt gondolom, hogy az 
Önkormányzat eddig is, meg ezután is támogatja azokat a rászorulókat, akik a háború elől 
menekülnek, akik Józsefvárosban találnak menedéket és itt élnek közöttünk. Szerintem erre a 
Józsefvárosi Önkormányzatnak az eszköztára jelen pillanatban is rendelkezésre áll. Egyébként 
van az Önkormányzatnak egy saját alapítványa, a Karácsony Sándor Közalapítvány, ami 
egyébként nagyjából pontosan ilyen tevékenységeket végez. Oktatási intézményeket, 
óvodákat támogat programok megvalósításában, illetve az eszközök beszerzésében, vagy 
egyéb projektek finanszírozásával. Ezt is így megfontolásra javaslom polgármester úrnak, 
hogy ebben az irányban érdemes lehetne elmenni, ezzel is egyébként közvetlen kapcsolatot 
teremtve az intézményekkel, illetve az intézményekbe járó gyermekekkel. Azt gondolom, 
hogy Józsefváros egy gyerekbarát Önkormányzat, és számos ilyen programunk van, ami a 
gyerekek integrációját, jólétét támogatja ebben a keretrendszerben. Szerintem ez a kérdés is 
beilleszthető. Mihály atyának nagyon szépen köszönöm a válaszát. Akkor én a tekintetben 
megvilágosodtam, hogy a plusz 2.000.000 forint nyári tábor szervezésére kell, tehát hogy itt 
szállásfoglalás lesz, gyermekfelügyelőknek a bére lesz, tárgyi jutalmak a táborban szervezett 
versenyek győzteseinek, ezt megértettem, tiszta sor. A második részére, az óvodai részére 
nem kaptam még választ, hogy akkor az a 3.000.000 forint mire szolgál? Remélem, hogy 
ebben is kapok megnyugtató válaszokat. Köszönöm szépen.

Pikó András
Köszönöm. Erőss alpolgármester úr, parancsoljon.

Dr. Erőss Gábor
Köszönöm szépen a szót. Most elkezdődött egy vita a háborúról. Most egy másik ilyen, a 
tágabb kontextusra vonatkozó megjegyzéssel kezdeném, de aztán rátérek majd nyilván 
magára erre a tárgyra. Ez pedig az, hogy az Atya említette az Ukrajnából érkezett 
menekülteken kívül azokat is, akik keleti rítusú keresztényként jelentek meg Magyarországon 
menekültként. Erről nem tudott nem eszembe jutni, hogy többek között a magyar kormány 
támogatásával üldözik a keleti rítusú keresztényeket, amikor a baltás gyilkost kiadta a magyar 
kormány Azerbajdzsánnak, majd pedig olyan szövetséget kötött az azeri diktátorral, amely 
egyfajta biztatásként is értékelhető volt, hogy Hegyi-Karabahot Azerbajdzsán rohanja le és 
újabb és újabb zsarolással újabb és újabb örmény területeket kebelez be Azerbajdzsán a 
magyar kormány szövetségeseként...

Pikó András
Bocsánat, engedje meg ... Azt szeretném kérni mindenkitől, hogy a háborúról szóló vitát ne 
itt folytassuk le. Nagyon sajnálom, hogy erről kell most beszélnem, de tényleg ez nagyon- 
nagyon nem a tárgyról szól, parancsoljon.

Dr. Erőss Gábor
Jó, hát szó volt a keleti rítusú keresztény menekültekről. A menekültekre áttérve elmondom 
azt a három dilemmát, ami továbbra is él bennem a kérelemmel kapcsolatosan. Az egyik 
kimondottan az, ahogy már itt elhangzott Sátly képviselőtársam frakcióvezető úr 
hozzászólásában, hogy a józsefvárosi intézményrendszer és konkrétan a józsefvárosi óvodák 
is nemcsak hogy befogadják a menekülteket, hanem olyan programokat működtetünk plusz 
támogatás nélkül, mint például a magyar, mint idegen nyelv program a Józsefvárosi
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Óvodákban, ami biztosítja, hogy tulajdonképpen valami hasonlót, mint amit az Atya is 
mondott, a menekültként érkező gyerekek integrációját a kerületben. A másik dilemmám erre 
az, ha jól emlékszem, nem válaszolt konkrétan az Atya, az a Hajdúdorogi Egyházmegye 
tevékenységével kapcsolatos kérdés volt. Ezt esetleg, hogyha még meg tudja válaszolni. A 
harmadik pedig szintén már elhangzott, vagy érintették mások, hogy tulajdonképpen 
miközben tényleg ennél nemesebb célt nem nagyon tudok elképzelni, mint a háború elől 
menekülők támogatását, de az anyagi eszközei egy egyházi iskolának vagy óvodának erre 
elég komolyak. Eleve az egyházi fenntartású oktatási intézmények finanszírozása, azt tudjuk, 
hogy elég nagyvonalú Magyarországon, szemben az állami vagy önkormányzati fenntartású 
intézményekkel. Ilyen értelemben én azt feltételezném, hogy erre a forrásai egy egyházi 
fenntartású intézménynek amúgy adottak, mint ahogy egyébként a Józsefvárosi Óvodák is 
megoldják például ezt a magyar, mint idegen nyelv programot a finanszírozási kereteken 
belül. Ezekre, hogyha esetleg tudna választ adni még az Atya. Köszönöm szépen.

Pikó András
Köszönöm. Vörös Tamás frakcióvezető úr, parancsoljon.

Vörös Tamás
Köszönöm szépen a szót. Örömmel látom, hogy Sátly képviselő úrban azért, azt gondolom, 
hogy megmozdult a lelkiismeret, és ez egy jó jel. Azt gondolom, hogy Önnek nagyon nehéz 
dolga van, és megértem, hogy szégyenkezik a frakciótársai miatt. Van is miért, de hát Ön 
választotta ezt az utat egy másik politikai közösségből ideért. Nyilván többszörösen terhelt 
képviselőtársai badarságai, műveletlensége és szélsőségessége miatt magyarázkodni 
borzasztóan kellemetlen, de ennek az az útja, hogy meg kell szakítani ezeket a kapcsolatokat, 
és igen, jól látja, azok a bűnök és azok a morálisan vállalhatatlan tettek Önre is rá fognak 
égni, mint ahogy mindenkire, aki nem húz meg bizonyos morális határokat. Azt hiszem 
világos és nyilvánvaló, hogy Kárpátalja támogatása Magyarország számára prioritás. 
Egyébként érdemes megnézni a kárpátaljai kormányzónak a nyilatkozatait, amelyben rendre 
megköszöni Magyarországnak azt, hogy gyakorlatilag azt a régiót életben tartja, és 
működőképes állapotban tartja, hiszen Magyarország támogatása nélkül nyilván Kárpátalja 
nem lenne az, ami talán most még megmaradt belőle. Annak ellenére, hogy nyilván nem 
véletlenül a magyar kormány álláspontjától, hála a jó Istennek, még a katonai cselekmények 
direkt módon nem érintik, de a háború érinti. Bár én azt hiszem, hogy abban egyetértés van 
közöttünk, hogy az előterjesztés - már múltkor is elmondtuk - módja, hát mondjuk azt, hogy 
rendhagyó, és nem tartom követendő gyakorlatnak, és én ezért rendkívül kritikus vagyok, 
mert több előteijesztés tekintetében is ragaszkodunk a formális úthoz, a bizottsági 
résztvételhez. Azt gondolom, hogy alpolgármester asszonynak, hogy ha már fontos az ügy, 
akkor ezeket végig kellett volna járnia. A magam részéről nem is támogatom azt, hogy ilyen 
módon jöjjenek előterjesztések, de azt hiszem, azért a második testületi üléssel és a jelenlévő 
egyházi képviselő oldaláról ezek meg lettek világítva, és az Önkormányzat, amely támogatott 
biciklizést migráns nőkkel, amely támogatott erotikus novellaíró tanfolyamot saját 
intézményében, itt most Önök ilyen inkvizíció szerűen kérdezgetik, hogy miért és hogyan kell 
a kárpátaljai gyerekeken segíteni, ez szégyen. Ez az Önök szégyene, és szégyelljék is 
magukat, ha egyáltalán tudják, hogy mi az! Köszönöm.

Pikó András
Juharos Róbert képviselő úr, parancsoljon.
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Dr. Juharos Robert
Igen. Hallgatva a polgármester úr felhívására, nem szeretném én se tovább habosítani, de 
azért mégiscsak egy rövid üzenetet elmondanék még itt, hogy Kárpátalján az a nagy helyzet, 
és egész Ukrajnában, hogy egy komplett generáció tűnt el. Nem tudom, hogy Szarvas 
Koppány Bendegúz járt-e már arrafelé. Nagyon szívesen elviszem magammal legközelebb, 
sőt, ha gondolja, és van elég bátorsága, megnézhetjük, hogy mi a helyzet ott a front 
közelében. Egyáltalán nem annyira vidám a helyzet. Gyakorlatilag úgy tűnt el egy teljes 
generáció, hogy 3-4 napja van egy katonának. Ha magát ott behívnák katonának, akkor 3-4 
nap múlva vagy elpusztul a fronton, vagy megszökik, és itt van Magyarországon. Kárpátalját 
valóban a magyar kormány tartja életben, de szó szerint a magyar kormány tartja életben. Az 
ottani ukránok azt mondják, egyébként azzal vádolják a magyar vezetést, hogy valójában 
Putyinnal feltehetően lezsírozta, hogy Kárpátalja egyben maradjon, és ott ne legyenek 
bombázások. Ettől függetlenül elhurcolták az életképes férfi generációkat a hadseregbe, vagy 
elmenekültek onnan, és talán nem tudja, hogy a legnagyobb belső migráció éppen Kárpátalján 
van. És akik ott vannak, és a frissen érkezett migránstömegek egyébként oroszajkúak, akik a 
háború borzalmaitól menekültek Kárpátaljára, mert egyedül ott látják a lehetőséget a 
családjuk túlélésére. Csak azért mondtam, hogy higgye el, nem érdemes itt ezt a háborúpárti 
dolgot tovább tolni ilyen nagy csörtetéssel, mert azt gondolom, hogy itt semmi másnak 
nincsen igazából hosszútávon esélye, - és ez is hosszú-hosszú generációkra problémát fog 
okozni -, csak a békének. A minél hamarabbi békekötésnek. Értelmetlen halál, tömeges 
értelmetlen halál a szomszédságunkban.

Pikó András
Veres Gábor, parancsoljon.

Veres Gábor
Köszönöm a szót, Polgármester Úr. Próbálok rövid lenni, és két kérdés köré csoportosítom ezt 
az ügyet. Az egyik, hogy - és az atyára nézek -, vannak ott Ukrajnából menekült gyerekek 
ezekben az iskolákban? Vannak. Van Önöknek szüksége segítségre az Önkormányzattól? 
Van. Azt feltételezem, hogy az atya, aki itt ül velünk szemben, nem hazudik, úgyhogy a 
szavazatom természetesen igen lesz. Köszönöm. Remélem, a többiek is így vannak vele.

Pikó András
Szili-Darók Ildikó, parancsoljon.

Szili-Darók Ildikó
Köszönöm szépen. A múltról nem beszéltem Önöknek, amikor - tán emlékeznek - pont 
testületi ülés volt, amikor kitört a háború és döbbenten ültünk itt, és utána rögtön elkezdtük mi 
is azt a fajta segítséget, már aznap leültünk, és azokkal az osztályokkal, akik ebben érintettek 
lehetnek, elkezdtünk fölkészülni arra, hogy mi fogja érni a mi kerületünket, hol tudunk ebben 
segíteni. És ezt követően egy igen ádáz munka következett, amelynek következtében mind a 
Kesztyűgyárban, mind a Bezerédj utcában, nem a Szent Annában, hanem szemben a szálláson 
létrehoztunk ideiglenes szálláshelyeket. Kicsit később én jártam az iskolában. 320 gyerek élt 
az iskolában a tornateremben, a kápolnában, akikre nem kapott a Szent Anna semmiféle 
menekült normatívát. Ezek a gyerekek idén már szerencsére külső helyszínekről járnak be, és 
nem a tornateremben élnek egy laticelen, de ott éltek, 320-an voltak a Bezerédj utcában, és 
ezeket kellett ellátnia a Szent Anna Gimnáziumnak mindennel normatíva nélkül. Most ezek a 
gyerekek még mindig idejárnak a Szent Annába. Hála istennek jó a tanulmányi eredményük, 
és ez a 75 óra plusz erre vonatkozott, amire eddig nem kaptunk választ, tehát a közismereti és 
szakmai tantárgyakon kívül van az a 75 óra, amit arra fordítanak az iskolában, hogy a magyar 
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nyelvet és a magyar kultúrát még tökéletesebben elsajátítsák, ezzel felzárkózva a tananyag 
megértéséhez, a magyar szöveg értő olvasásához. Tehát itt most a 320 gyerek, aki ott élt a 
Bezerédj-ben még mindig ebbe az iskolába jár, és ezt egészítik ki azok a többi menekültek, 
akiket az atya fölsorolt, akik nem Ukrajnából, hanem máshonnan menekültek, bármi miatt is 
élnek itt Magyarországon.

Pikó András
Köszönöm szépen, Szarvas Koppány Bendegúz, parancsoljon.

Szarvas Koppány Bendegúz
Köszönöm szépen. Emlékszem azon a megbeszélésen én is ott voltam, és utána együtt vittünk 
egy kocsiban adományokat Kárpátalja előtti első vagy 2. településre, Kisvárdára vittünk, igen, 
hatalmas mennyiségű adományt. Látszik, hogy azért a fídeszeseknek ez cirkusz, mert megint 
röhögéséinek, cserfes, kisiskolás lányok módjára csiviteltek, miközben az atya itt beszélt 
hozzánk komolyan. Gondolkodtam rajta, hogy megkérem az atyát, hogy egy pillanatra tartson 
szünetet, hogy rájuk lehessen pisszegni. Látszik, hogy ez nekik cirkusz és póz, és ugyanúgy 
hazudott Juharos, amikor azt mondta, hogy témát fog tartani, csak még egy megjegyzést tesz, 
mint amikor hazudott a ciklus elején a konstruktív ellenzékiségről. Úgyhogy én ezt nem 
folytatom tovább. Tényleg csak egy mondatot mondok. Értem én, hogy súlyos a helyzet, de 
valószínűleg Sándor Fegyir nem örülne annak, hogy itt Juharos Róbert kvázi 
lekatonaszökevényezi a kárpátaljai magyarokat. Szerintem ezt a szemébe nem biztos, hogy 
merné mondani ugyanilyen elánnal, mint az én szemembe, de hát itt van egy biztonságos 
távolság az asztaloknál, így könnyen bátor az ember. Egyrészről én nem gondolom, hogy a 
kárpátaljai magyarok katonaszökevények lennének, másrészt tényleg azt gondolom, hogy 
undorító cinizmus katonasírokat mutogatni, miközben a kormány, amelyik mint mondták, 
együtt vannak vele, ahogy mi egy frakcióban vagyunk, hogy a kormány szégyenletes módon 
megtagadja a védőfelszerelések szállítását a kárpátaljai magyaroknak is, tehát a kárpátaljai 
Sárkányellátó nem a magyar kormánynak köszöni meg a segítséget, hanem a magyarországi 
civileknek, akik sokkal többet tesznek a kárpátaljai magyar katonák biztonságáért. Rövidebb 
voltam, remélem, mint Juharos, akinek nagyon kell pózolnia azért, hogy a lelkiismeretét 
nyugtatgassa. Visszatérve, értem én ezeket a dolgokat. A táborszervezésre 2 millió forint 
rendben, de a program-színesítés, az archaikus pásztoijáték, ezek nekem problémásak abból a 
szempontból, hogy nem tudom, hogy az archaikus pásztorjátékra van-e szükség, - és már 
megint közbekiabál Vörös Tamás..., egy kicsit viselkedjen már! Értem én, hogy izgul a listás 
pozíciók miatt...

Pikó András
Bocsánat. Az én dolgom rendet tartani, jó? Értem a feszültséget is, mindent, maradjunk a 
tárgynál.

Szarvas Koppány Bendegúz
Visszatérve, nyári tábor 2 millió forint rendben, értem, nyelvi táboron kívül program 
bővítésről volt szó, én ezért a tartózkodás felé hajlok ez alapján. Amikor vittünk adományt, 
akkor vittünk adományt, az ott konkrét konzerv, ruha stb. volt. Ha azt látnám, akkor arra 
könnyebb szívvel adnék. Köszönöm.

Pikó András
Juharos Róbert, parancsoljon.
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Dr. Juharos Robert
Na, akkor most nyeltünk egyet, és semmit nem válaszolunk Szarvas Koppány Bendegúznak. 
Viszont azt szeretném elmondani, hogy azon túlmenően, hogy természetesen jó szívvel 
támogatom az előterjesztést, köszönet illeti egyébként az alpolgármester asszonyt is, mert 
látjuk azt a munkát, amit ebbe a dologba szívvel beletett, és az ügybe magába is, amit 
fölkarolt, és azt gondolom, hogy ez a helyes magatartás, ez a helyes testtartás. Nyilván a 
háborúnak a sorsát nem fogjuk tudni itt helyben befolyásolni. Mi értelemszerűen a béke 
mellett lennénk, s minden, ami a békét szolgálja, azt fogjuk mi is szolgálni. Ezt legjobban itt 
úgy tudjuk, hogy ellátjuk a menekülteket, és megpróbálunk segíteni, minden tőlünk telhetőt 
megtenni annak érdekében, hogy azoknak, akik ott a háború borzalmai elől menekülnek, a 
sorsuk jobb legyen. És minden ilyen törekvést a jövőben is értelemszerűen támogatni fogunk 
itt a kerületben, vagy magunk is kezdeményezzük. Ebben számíthatnak ránk. És köszönöm 
még egyszer.

Pikó András
Szili-Darók Ildikó, parancsoljon.

Szili-Darók Ildikó
Köszönöm. Három apróságot szeretnék mondani. Egyrészt azért vittük Koppánnyal 
Kisvárdára az adományt a háború kitörésének az első szombatján, ami egy ilyen hirtelen jött 
ötlet volt. Koppány a feleségével, én az unokaöcsémmel és a lányommal fölpakoltunk egy 
autónyi adományt, amit a képviselők adományaiból vettünk, és elmentünk Kisvárdára, ahol a 
Ruszin Önkormányzat vezetője Erdélyi Tatjána várt minket. Ott volt egy elosztóhely, 
tudniillik. Mi ott lent aludtunk, és másnap kimentünk a határhoz, hogy lássuk, hogy mi 
történik ténylegesen, és segítettünk az ottani adományoknak a koordinálásában, mert nem 
tudták a lentiek, hogy hogyan kell adományt osztani. Picit kaotikus volt, ott maradtunk és 
rendeztük ezeket az adomány-elosztási feltételeket. A másik, hogy mostanában kevesebbet 
törődünk az ukrán menekültekkel. Hál’ istennek a kerületet érintően lecsillapodott az a válság, 
ami akkor ért minket közvetlenül. Ezért is furcsa tán, hogy most jön ide elénk egy ilyen 
előterjesztés, vagy most hoztam Önök elé egy ilyen előterjesztést, azért is, mert a válság azért 
nem szűnt meg. Csillapodott és a média kevesebbet foglalkozik vele, de ezek a gyerekek, 
felnőttek továbbra is itt élnek, és a kerületünkben vannak, ellátásra és segítségre szorulnak. A 
másik pedig Koppány képviselőtársamnak a felvetésére, hogy a tábort támogatja, a 
pásztorjátékot nem. Azt gondolom, hogy a támogatási szerződésben egyértelműen kikötjük 
azt, hogy mire adjuk ezt a támogatást. Nyári programokra. Nyáron nincsen pásztorjáték, tehát 
a szerződés tételesen tartalmazhatja azt, hogy ezeket a menekült és rászoruló gyerekek 
ellátására, nyári programjaira, év végi programjaira szeretnénk szánni, nem pedig 
pásztoijátékra. Tehát ez egy adminisztratív lépés, szerintem.

Pikó András
Veres Gábor, parancsoljon.

Veres Gábor
Köszönöm, Polgármester Úr. Én most azt látom, hogy már mindenbe belekapaszkodik itt 
Szarvas Koppány Bendegúz, csak, hogy ne kelljen ezt megszavazni. Most már tényleg 
olyasmiket is mond, amik akkora blődségek, hogy én kérek elnézést mindenkitől a nevében. 
De egy fontos dolgot azért szeretnék mondani, hogy emberi érzéseket szeretnék Önben 
felébreszteni, meg én nem kívánom, hogy a Biblia, meg az Isten, meg az ilyesmiket Ön 
egyáltalán ismeije vagy szeresse, vagy tudja, hogy mi az, de nem bibliai, de fontos idézet, 
hogy ’Ne foszd meg a jótéteményt attól, akit illet, ha a hatalmadban áll annak 
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megcselekedése’, kedves Koppány. Tehát, a mi oldalunk, - bocsánat, most éppen nem kell 
közbe beszélni, ha másokat figyelmeztetsz erre, akkor kérlek, Te is tartsd magad hozzá -, 
tehát azt szeretném jelezni, hogy ebben a politikai helyzetben mi közösen szövetséget 
kötöttünk egy bizonyos értékrend mentén, hogy együttműködünk. Ha valakinek az ukrán 
menekült gyerekek segítése nem az, akkor egyrészt nem sok közöm van hozzá, másrészt meg 
az az érzésem, hogy nem érted, hogy miről van szó. Tehát itt arról van szó, hogy itt ül egy 
pap. Ha most felállsz és azt mondod, hogy ’Tisztelt atya, Ön hazudik, vagy valami olyan 
pénzt kér, amelyik nem jár Önnek, vagy olyasmire akarja felhasználni, ami nem jár’, akkor 
állj fel, kérlek, és mondd el az atyának. Egyéb esetben meg hallgass, és szavazd meg ezt az 
előteljesztést, mert ezzel segítünk az ukrajnai gyerekeknek. Köszönöm.

Pikó András
Szeretném felhívni a figyelmet mindenkinek arra, hogy választott köztestület vagyunk. Ülhet 
itt egyházi személy, ülhet bárki más. Elsősorban a véleményünket, az álláspontunkat a 
választói meghatalmazás határozza meg. Attól, hogy szemben egy egyházi személy ül, nem 
kell eltekintenünk attól, amit egyébként a választott képviselői feladatunk és megbízásunk 
jelent. Én sok kérdésre nem kaptam választ. A cél valóban nagyon fontos. Az, ahogy ez az 
előterjesztés bejött, az egész egyszerűen - igaza van Vörös Tamásnak -, nem tolerálható. Azt 
ajánlom, hogy az egyházuk finanszírozza meg a tábort, azt hiszem, hogy 3 millió forint vagy 
5 millió forint nem lesz megoldhatatlan, és most mondom, hogy azonnal kezdjünk el az Önök 
által megjelölt célokról - önkormányzat és az egyház - tárgyalni, és akkor, amikor ezt 
rendesen, tisztességesen a Képviselő-testület el tudja dönteni, akkor ezt az 5 millió Ft-ot 
biztosítani fogjuk Önöknek. De ez most így, jelen pillanatban számomra sem támogatható. 
Nem azért, mert a céllal nem értek egyet, hanem az, ahogy ez a dolog idekerült, és az, ahogy 
nem világos még egy csomó minden kérdés. Nem is lesz világos. Vörös Tamás.

Vörös Tamás
Köszönöm szépen. Kétségkívül, a módja nem megfelelő, ám azért, én azt gondolom, hogy 
legyünk következetesek, és én azt látom, hogy itt sajnos ez a nemes ügy a baloldali civakodás 
áldozata lesz. Gyakorlatilag az a kérdés, hogy ezekért az egyébként partikuláris célokért 
valaki beáldozza-e a becsületét, és úgy látom, hogy valaki be fogja áldozni a becsületét, és a 
hazafiság látszatára sem ad. Nyilván azt nem fogjuk tudni helyrerakni, amit az orvosoknak 
sem sikerül, úgyhogy én erre nem is tennék kísérletet, nem is ez a dolgunk. Én azt hiszem, 
hogy világosan látszik az, hogy amikor - még egyszer mondom - erotikus novellaíró 
tanfolyamot csont nélkül írnak ki önkormányzati intézmények, amikor a Klubrádióval, az Ön 
volt munkahelyével milliós szerződéseket köt az önkormányzati intézmény, amikor 
nyilvánvaló politikai indíttatású célokra adnak támogatást, amikor itt állt Iványi Gábor és 
arról beszélt, megkérdeztük a legalapvetőbb adatokról egy nem egyházi típusú támogatást 
illetően, hanem a legalapvetőbb adatokról egy olyan szervezetnél, Önök azt mondták, hogy 
nem tudják az adatokat. Itt kaptunk egy beszámolót, itt látunk egy egyértelmű célt, látunk egy 
jó célt. Én örülök annak, hogy polgármester úr így az 5. évben rájött arra, hogy az 
Önkormányzatot bizonyos rend szerint kéne vezetni, de nem így tette 4 és fél évig, és most 
hirtelen számonkéri ezt. Jobb később, mint soha, de nem tudom megállni azt, hogy meg ne 
jegyezzem, hogy ennél a konkrét ügynél került elő, az összes többi, a balliberális, baloldal 
által kedvelt témánál nem. Tehát még egyszer mondom, biciklizés migráns nőkkel, erotikus 
novellaíró tanfolyam, ezek támogatása csont nélkül megy át. Vita nélkül, kérdés nélkül. 
Finanszírozunk egy józsefvárosi múzeumot, ami nem működik évek óta. És a kárpátaljai 
gyerekeknek nem akarnak támogatást adni azért, mert ugyanolyan keszekusza módon lett 
benyújtva ez az előterjesztés, mint az Önök összes előterjesztése. És hány ilyenen vagyunk 
túl? Ott nem volt probléma. Érdekes módon ilyenkor igen. Én azt gondolom, hogy nagyon 
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világosan ki fog látszani, ki az, aki a magyar nemzet tagjait megbecsüli, ki az, aki 
Magyarországhoz való viszonyában valóban elkötelezett, és ki az, aki nem. Most a szavazás 
majd el fogja dönteni.

Pikó András
Szili-Darók Ildikó, parancsoljon.

Szili-Darók Ildikó
Köszönöm szépen. Elnézést szeretnék kérni a keszekusza előterjesztésért. Azért hoztam már 
az előző testületre is így keszekusza módon, hirtelen, mert jó sokat szerveztem az életemben 
tábort, és tudom, hogyha valaki tábort akar szervezni, azt hogyan kell, mikor kell elkezdeni, 
mikor kell helyeket lefoglalni. Amennyiben ez az előterjesztés normál módon került volna 
elénk, akkor a júniusi-júliusi képviselő-testületre körülbelül be is tudtuk volna teijeszteni úgy, 
hogy bizottságok megtárgyalják, átmegy minden fórumon. Akkor már a táborokat le szoktuk 
zárni, általában nyár közepén. Azért van itt így sürgősséggel, mert nyári programokra 
szeretnék fordítani a támogatást, és évzáró programokra, ami június 15-én szokott lenni az 
iskolákban. Egyszerűen nem fér bele a normál üzemmódunkba, a bizottságoknak a tárgyalásra 
az időintervallum sokkal-sokkal hosszabb lett volna. Ez a cél számomra annyira fontos, hogy 
ne kerüljünk abba a csapdába, hogy ősszel szervezhetnek esetleg tábort az iskolásoknak.

Pikó András
Szilágyi Demeter, parancsoljon.

Dr. Szilágyi Demeter
Köszönöm szépen a szót. Én abban a hiszemben ültem ide ma reggel, hogy ez egy gyors 
testületi ülés lesz, hiszen van egy elég egyértelmű cél, amit támogatni kíván az 
Önkormányzat, azt gondolom, hogy az Önkormányzat költségvetéséhez mérten egy elenyésző 
összeggel, de mégis, ezeknek a gyerekeknek és ennek a közösségnek egy jelentős támogatást 
nyújtva. Egészen megdöbbenve szembesülök azzal, hogy polgármester úr hogyan áll ehhez az 
ügyhöz. Én azt gondolom, hogy emberségből vizsgázik éppen. Mi ezt azért elég régóta látjuk 
a színfalak mögött, de talán 4 és fél év után így a nyilvánosság számára is egyértelművé válik, 
hogy polgármester úr valójában milyen ember, de sajnálom, hogy ez egy ilyen ügynek a 
kapcsán kell, hogy előkerüljön. Előkerülhetett volna egyébként már sok más témában is. 
Különösen visszásnak és képmutatónak tartom, hogy sorra támogatják azokat az 
alapítványokat, ügyeket, amelyek az Önök gondolkodói köréhez tartoznak. Nem is olyan 
régen az Ökotárs Alapítványnak adtak úgy 10 millió forintot, hogy abból egyet megtartanak 
saját maguknak és 9-et pályáztatnak csak meg egyébként akadálymentesítési célra, ahelyett, 
hogy az Önkormányzat pályáztatott volna 10 millió forint értékben. És elhangzott itt már 
rengeteg ilyen támogatás, amit az elmúlt években sok 10 - megkockáztatom, hogy sok 100 — 
millió Ft értékben toltak ki ebből az Önkormányzatból. A legblődebb célok is szerepeltek 
ezek között. Ezeket képviselőtársam már elmondta. Egészen megdöbbenve állok az előtt, 
ahogy polgármester úr most éppen emberségből vizsgázik itt ebben a kérdéskörben. Az, hogy 
olyan gyerekek számára, akik rászorulnak, akik egy háború elől menekülnek, ilyen egészen 
lehetetlen módon próbálnak kibújni ez alól a támogatás alól, csak valamilyen, számomra 
egyébként értelmezhetetlen, politikai vita, baloldali belháború kapcsán, engem őszintén 
szólva nem érdekel. Én azt javaslom, hogy tartsanak egy pár perc szünetet, gondolják ezt át, 
és térjenek úgy vissza, ahogy az egy városvezetőhöz méltó, mert hogyha ennek a vizsgának a 
végén, ahol emberségből vizsgázik a polgármester úr, az lesz, hogy nem szavazza meg ezt az 
előterjesztést, akkor nagyon csúnyán le fog szerepelni, és ez, azt gondolom, hogy Ön számára 
valószínűleg egy ismert dolog, hiszen reggelente tükörbe néz, a józsefvárosiak számára is egy 
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ismert dolog lesz, hiszen ezt nyilván nem fogjuk szó nélkül hagyni, de azt gondolom, hogy 
azokkal a gyerekekkel kéne szembenéznie, akiket ez alapvetően érint. Köszönöm szépen.

Pikó András
Köszönöm szépen. Amennyiben kémek tárgyalási szünetet, akkor el fogok rendelni. 
Megismétlem még egyszer. Ez az előterjesztés nem úgy jött be, ahogy be kellett volna jönnie. 
Nem tudom, hogy miért, mi volt az oka annak, akár az egyház, akár Szili-Darók Ildikó 
részéről, hogy márciusban vagy februárban, nem tudom, mikor kezdik el a nyári táboroknak a 
szervezését, én úgy tudom, hogy ezt azért időben elkezdik, tehát nem volt meg az a sürgősségi 
indok. Még egy csomó kérdésre nem kaptunk választ. Továbbra is kifejezem az 
Önkormányzatnak azt a határozott szándékát, hogy természetesen támogatni kívánjuk minden 
megalapozott célnak a teljesülését. Azt hiszem, hogy a görögkatolikus egyháznak nem okoz 
gondot 5 millió Ft-ot átcsoportosítani az alapítvány céljára, mi pedig üljünk le, tárgyaljunk, és 
természetesen, ha kell, akkor még ennél többet is az önkormányzat tud meghatározott időben 
előterjesztett és végigtárgyalt célokra biztosítani. Köszönöm szépen. Veres Gábor, 
parancsoljon.

Veres Gábor
Köszönöm, Polgármester Úr, csak egy kérdésem van, hogy csak azokat lehet támogatni, vagy 
csak úgy, ha azt Önnel megbeszélték? Tehát, most itt van egy előterjesztés, amit napirendre 
vettünk. Ön azt mondja, hogy nem áll fenn a sürgősség indoka, viszont a napirendre vételt 
mégis megszavazta. Ezt hogy kell érteni? Aztán a másik, amit szeretnék megkérdezni, hogy 
miért kellene tovább tárgyalni, mikor kellene újabb testületi ülést tartani ahhoz, hogy a 
gyerekek el tudjanak menni táborozni, hiszen alpolgármester asszony éppen most mondta el, 
hogy nem nagyon van idő arra, hogy ezzel tovább foglalkozzunk. Most itt van egy képviselő
testületi ülés, a lehető legjobb fórum arra, hogy eldöntsük, hogy szeretnénk-e támogatni a 
menekült gyerekeket, vagy nem szeretnénk támogatni, és nem értem, és most sem értettem, 
hogy milyen időt kell még ennek adni húzni, hiszen egy héttel ezelőtt itt volt az előterjesztés. 
Polgármester úr kezdeményezhette volna egészen nyugodtan, hogy az egyházzal felveszi a 
kapcsolatot, vagy ír nekik egy levelet, hogy ez így nem tetszik, de ide engedte ezt az 
előterjesztést. Mi most tárgyalunk róla, és az a konklúzió, hogy mivel nem úgy lett 
előterjesztve, ahogy ez indokolt, ezért inkább most ne döntsünk, hanem üljünk le és 
tárgyaljunk, mert a polgármester szerint ezek a célok, amikre az egyház kéri ezt a támogatást 
nem valósak vagy nem állnak fenn, vagy nem tudom. Tehát, nekem az a kérdésem, hogy mit 
remél polgármester úr a tárgyalásoktól, hogy milyen célok azok, amik, ha megvalósulnak, 
akkor arra hajlandó polgármester úr is igent mondani? Mert én most nem akarok ebbe 
belemenni, nem szeretnék több ilyen vitát, különösen nem Pikó Andrással, de politikai 
okokból nyilvánvalóan, ez egy politikai játszma. Valamiért az alpolgármester asszony, aki 
szemben indul Önnel a választáson, az ő előteijesztése nyilvánvalóan nem mehet át. Ebben 
partnerei a kollégái. Sajnos nekünk nincs itt a beteg képviselőtársunk, és Stettner István sem 
tudott eljönni, ezért nem tudjuk a többséget biztosítani e mögé az előterjesztés mögé, mert 
látom, a szemben ülő fideszes hölgy és urak alapvetően támogatnák, ha jól értékelem az ő 
általuk elmondottakat. Szóval, én szerintem ebben a kérdésben most dönteni kell. Mi is úgy 
gondoljuk, hogy semmi ok arra, hogy elnapoljuk, elhalasszuk. Az már kevés lesz, hogy azt 
mondjuk, hogy az előterjesztés nem jól jött be, mert előszedek kétszáz olyan előterjesztést, 
Polgármester Úr, az elmúlt 5 évből, ami hasonlóképpen jött be, különösen Rádai 
alpolgármester úr jóvoltából.

Pikó András
Gondos Judit, parancsoljon.
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Gondos Judit
Köszönöm a szót, Polgármester Úr. Csak egy mondat, hogy elég szomorú, hogy a 
polgármester úrnak fontosabb egy Klubrádió támogatása, mint a hátrányos helyzetű gyerekek 
támogatása. Köszönjük. Bravó!

Pikó András
Szeretnék kérni mindenkit, Veres Gábort, Gondos Juditot és mindenkit, hogy próbáljanak 
meg figyelni arra, amit mondok. Nem a céllal van a gond, nem arról van szó, hogy nem 
akarjuk támogatni a rászorulókat. Ez az Önkormányzat szolidáris és minden ilyen esetben 
megszavaztuk ezt. Megtennék azt, hogy abbahagyják ezt, amit csinálnak. Tényleg, volt 
gyerekszobája? Szóval, éppen az előbb ajánlottan föl, hogy természetesen támogatni fogunk 
minden olyan előterjesztést, ami rendesen, tisztességesen meg van indokolva, és azt kértem, 
és hajói emlékszem a gesztusokra, nem okoz gondot a görögkatolikus egyháznak 5 millió Ft- 
ot átcsoportosítani a nyári táborokra. Mi addig pedig meg fogjuk tudni tárgyalni azt, hogy 
milyen módon tudjuk támogatni a célokat. Nem hangzott el egyetlen egy olyan érv sem, hogy 
ez képtelenség lenne, hogy csak akkor van nyári tábor, hogyha ez az előterjesztés meg van 
szavazva. Nem. Akkor is van nyári tábor, hogyha a görögkatolikus egyház ezt fontosnak 
tartja. És leül velünk tárgyalni, és utána pedig megbeszéljük azt, hogy milyen célokra és 
hogyan akarjuk támogatni a Szent Jozafát Alapítványt. Ez a polgármesteri álláspont, és 
természetesen mindenki dönthet másképp, én így fogok dönteni. Veres Gábornak ügyrendije 
van, parancsoljon.

Veres Gábor
Köszönöm szépen. Azt kérem, Polgármester Úr, hogy mielőtt döntünk, az atyát hallgassuk 
meg, hogy mondja el ő is az álláspontját.

Pikó András
Ez természetes, hiszen itt volt még olyan kérdés, amire nem válaszolt, például a hajdúdorogi 
szála ennek az ügynek és más. Juharos Róbert, parancsoljon.

Dr. Juharos Róbert
Igen, köszönöm a szót. Tehát végighallva és kicsit szégyenkezve ebben a vitában az egész 
testület miatt, én azt gondolom, hogy most jelen pillanatban az a leghelyesebb, hogyha azt 
mondom, hogy én a saját egyhavi tiszteletdíjamat felajánlom ennek az alapítványnak. Ez nem 
függ semmiféle ügyrendi kérdéstől, meg nem függ sem attól, hogy a polgármester úr eljárási 
akadályokat gördít elénk, és akkor biztatom a többieket is, akik úgy gondolják, hogy itt 
eljárási akadályok vannak, hogy csatlakozzanak ehhez a felajánláshoz. Oldjuk meg ezt akkor 
másképp.

Pikó András
Én ezt támogatom. Ez egy nemes felajánlás, és szerintem ez például egy jó megoldása az 
ügynek. Hajrá! Vörös Tamás, ügyrendi, parancsoljon.

Vörös Tamás
Köszönöm. Én is csatlakozom hozzá, csak szeretném bejelenteni, és én elnézést szeretnék 
kérni mind a görögkatolikus egyház jelenlévő képviselőjétől, mind pedig mindenkitől, aki 
minket figyel, majd később, akár évekkel később olvassa a jegyzőkönyvet, azért a 
minősíthetetlen stílusért, amit a polgármester és a politikai szövetségesei megengedtek az 
egyház ellen és a kárpátaljai magyarok ellen. De mindenképpen memento móriként 
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jegyzőkönyvbe lesz írva, hogy a magyarországi baloldal egy jól körülhatárolható köre 
személyében miként gondolkodik Magyarországról és a magyar emberekről, a háborús 
menekültekről és valójában milyen emberek is ők. Köszönöm.

Pikó András
Köszönöm szépen. Nem látok több hozzászólást. Szavazni fogunk. A napirend vitáját 
lezárom. Ja, bocsánat, elnézést, amennyiben kíván szólni, akkor parancsoljon, Öné a szó.

Balázs Mihály
Köszönöm szépen, hogy itt lehettem a mai nap, és mindenki véleményét meghallgattam, 
hiszen úgy gondolom, hogy sokat lehet épülni egyes hozzászólásokból. A megválaszolatlan 
kérdésekre válaszolva, igen, nem válaszoltunk még erről a - talán a szegregációs ügyre 
gondol, Polgármester úr -, ami Nyíregyházán történt. Megmondom őszintén, nem tudom, 
hogy ez pontosan mit takar, vagy mire irányulna a kérdés, de mint ahogy a bemutatásban is 
megtörtént, tehát mi abban vagyunk, hogy ezek a gyerekek a saját hagyományaikat, a saját 
értékrendjeiket megtartva együtt, közösen tudjanak működni minden más felekezetű, vallású, 
rítusú, származású diákokkal. Nem tudom, hogy tudtam-e válaszolni erre a kérdésre?

Pikó András
Ha ez a válasza, akkor ez a válasza.

Balázs Mihály
Ez a válaszom. Illetve túl nagy hangsúly került a pásztorjátékra, amit, igaz, hogy említettem, 
de az évente egyszer van, de ott van a közétkeztetésünk is, aminek rengeteg anyagi vonzata 
van. Nyilván nagyobb, mint egy pásztorjátéknak. És ez a közétkeztetés havonta szokott 
történni a parókiánkon, illetve arról nem beszélve, hogy anyagi támogatásban is segítjük a 
rászoruló családokat, ruha, étkeztetés és így tovább. Ennyit szerettem volna. És még egyszer, 
ahogy a felvezető szövegben is volt és elnök asszony is említette, nem kapunk menekültügyi 
normatívát.

Pikó András
Köszönjük szépen a válaszokat. Ügyrendi? Parancsoljon.

Dr. Erőss Gábor
Köszönöm szépen a szót. Egy 5 perces szünetet szeretnék kérni a szavazás előtt, hogyha ez 
lehetséges.

Pikó András
5 perc szünetet rendelek el.

SZÜNET

Pikó András
Tisztelt Képviselők, folytassuk. A napirend vitáját már lezártam, tehát most már csak 1 
percesekre van lehetőség. Szarvas Koppány Bendegúz, parancsoljon.

Szarvas Koppány Bendegúz
Köszönöm szépen, Polgármester Úr. Valóban egyperces személyes megszólíttatás miatt 
kértem szót. Ugyan csak a részleteit hallottam annak, amit Veres képviselő úr mondott, mert 
Vörös Tamás még mindig patologikusán közbedumál, de azt hallottam, hogy hozzám intézte a 
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szavait. Én azt szeretném erre csak mondani, hogy amikor a Józsefvárosi Egészségközpont 
működőképessége volt a téma, amikor a józsefvárosi lakosok egészsége foroghatott kockán, 
akkor egy Fidesz-MSZP koalíció követelt 110%-os adatbeli megalapozottságot és 
pontosságot, ha akkor, amikor a józsefvárosiak egészségéről van szó, kellhet ilyen precizitás 
és megalapozottság, akkor olyankor is kellhet, amikor menekült gyerekek ellátásáról van szó. 
Szerintem megközelítőleg közös súlyban van a két téma. Köszönöm szépen.

Pikó András
Juharos Róbert, szintén egy percre, parancsoljon.

Dr. Juharos Róbert
Tisztelt képviselő-testület, én a mai napon ennek az alapítványnak és a háborús menekültek 
megsegítésének a támogatására jöttem ide. Azt hittem, hogy erről fogunk itt érdemben döntést 
hozni. Én az alapítvány támogatására jöttem ide. Én azt gondolom, hogy én ezt a munkát be is 
végeztem, a felajánlásomat megtettem. A többi meg a tisztelt képviselő-testületen múlik. 
Szarvas Koppány meg vegyen belőle töltényeket, vagy nem tudom, mit akar, aztán küldje a 
harcszíntérre, hogyha ezt látja helyesnek. Én nagyon elszomorodtam a mai napon. Köszönöm.

Pikó András
Köszönöm szépen. Szavazás következik. Szavazásra bocsátom a Szent Jozefát Alapítvány 
támogatásáról című 4 pontból álló határozati javaslatot, minősített többséggel döntünk róla. 
Kérem, hogy szavazzunk.
8 igen, 6 tartózkodással nem kapta meg a minősített többséget.

Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 
133/2024. (IV. 26.) számú határozata

a Szent Jozafát Alapítvány támogatásáról

(8 igen, 0 nem, 6 tartózkodás szavazattal)

Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, 
hogy nem fogadja el az alábbi határozati javaslatot:

„Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárost Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, 
hogy

1. Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat a Szent Jozafát Alapítvány 
(székhely: 1074 Budapest, Rózsák tere 10., adószám: 19672270-1-42, nyilvántartási 
szám: 01-01-0002048, képviseli: dr. Jaczkó Sándor) részére 5.000.000-Ft összegű vissza 
nem térítendő működési célú támogatást nyújt, és az előterjesztés 2. számú melléklete 
szerinti tartalommal támogatási szerződést köt a támogatás nyújtására;

2. a polgármesternek a Képviselő-testület Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 
36/2014. (XI. 06.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: SZMSZ) 8. melléklet 11. pont 
11.1. alpontja szerinti átruházott feladat- és hatáskörének gyakorlását az SZMSZ 31. § 
(1) bekezdése szerint magához vonja, és a határozat 1. pontjában szereplő támogatási 
összeg pénzügyi fedezetet 5.000.000 Ft összegben a Budapest Fővaros VIII. kerület 
Józsefvárosi Önkormányzat 2024. évi költségvetésről szóló 43/2023. (XII. 14.) 
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önkormányzati rendelet 9. mellékletében szereplő Józsefvárosi Esélyegyenlőségi Program 
megvalósítása céltartalék terhére biztosítja;

3. felhatalmazza a polgármestert a határozat 2. pontja szerinti előirányzat átcsoportosítás 
végrehajtására, és felkéri az előirányzat változásnak az Ónkormányzat 2024. évi 
költségvetésről szóló 43/2023. (XII. 14.) önkormányzati rendelet soron következő 
módosításában történő átvezetésére;

4. felkéri a polgármestert a határozat 1. pontja szerinti támogatási szerződés aláírására az 
előterjesztés 2. számú melléklete szerinti tartalommal.

Felelős: polgármester
Határidő: az 1-2. pont esetében: 2024. április 26.,

a 3. pont esetében az Önkormányzat 2024. évi költségvetésről szóló 43/2023. 
(XII. 14.) önkormányzati rendelet soron következő módosítása;
a 4. pont esetében 2024. május 7. ”

Napirend 2. pontja:
Javaslat a Józsefvárosi Gazdálkodási Központ Zrt. felügyelő bizottsági tagjának 
cseréjére
(írásbeli előterjesztés)
Előterjesztő: Veres Gábor önkormányzati képviselő

Pikó András
A 2. napirendi pont tárgyalása következik, a címe pontosan: Javaslat a Józsefvárosi 
Gazdálkodási Központ Zrt. felügyelőbizottsági tagjának cseréjére. Az előterjesztő Veres 
Gábor, parancsoljon, ha kíván szólni.

Veres Gábor
Köszönöm a szót, Polgármester Úr. Három apróság, ami ahhoz kell, hogy ezt az előterjesztést 
el tudjuk fogadni. Hiányzik belőle a díjazása a felügyelöbizottsági tagnak. Ennek benne kell 
lenni, különben nem fog tudni tiszteletdíjat kapni. Bele kellene, hogy kerüljön, hogy havi 
250.000 Ft bruttó a felügyelöbizottsági tag díja, valamint az, hogy 2024. május 1-jétől szól a 
megbízatása, és április 30-ával hívjuk vissza és május 1-jétöl nevezzük ki. Jól mondom? Jól 
mondom, nagyszerű. Ezt 5 évre kell ..., annyi a minimális, annyira tudjuk megbízni. Ezt a 
saját előterjesztéshez tenném módosító javaslatként. Köszönöm szépen a szót.

Pikó András
Köszönöm szépen. Ezek olyan módosítások, amelyeket könnyen át tudunk vezetni, tehát így 
fogom majd szavazásra bocsátani. Kérdés van-e? Tessék, parancsoljon.

Vörös Tamás
Köszönöm. Azt szeretném megkérdezni, hogy a felügyelöbizottság többi tagjának a 
kinevezése milyen időtartamra szól?

Pikó András
Megadom a szót Kovács Ottó igazgatósági elnök úrnak, parancsoljon.
2024 novembere, 5 év. így van.
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Van-e más kérdés? Nincs. Kérdezem, hogy kívánnak-e hozzászólni? Vörös Tamás, 
parancsoljon.

Vörös Tamás
Köszönöm. Szeretném módosítani a kinevezésnek az időtartamát a Kovács Ottó igazgató úr 
által említett dátumra, november 7-re, tekintettel arra, hogy a többieké is eddig tart. 
Köszönöm.

Pikó András
Kérdezem az előterjesztőt, hogy befogadja-e?

Veres Gábor
Én befogadnám, de úgy tudom, hogy jogilag nem lehetséges, tehát a Jogi Iroda 
állásfoglalása...

Pikó András
Kérnék szépen egy jogi állásfoglalást. Megadom a szót.

dr. Bojsza Krisztina
Köszönöm szépen a szót. Az előterjesztés is tartalmazza a jogszabályi környezetnél a 2. 
oldalon, hogy a Polgári Törvénykönyvről szóló törvény 321. § (2) bekezdése alapján 5 évre 
szól a felügyelőbizottsági tag megbízatása, kivéve, hogyha a társaság ennél rövidebb 
időtartamra jött létre, akkor lehetne korábbi időpontot meghatározni, valamint, hogyha az 
alapszabály erről rendelkezne, de erről nem rendelkezik. És kis pontosítást szeretnék tenni, 
hogy a 159/2019-es határozattal fogadta el a Képviselő-testület a korábbi felügyelőbizottsági 
tagokat, és az időtartam 2024. november 28-ig szól a másik 2 FB tag esetében. És ekkor 
döntöttek a díjazásról is, hogy 250.000 Ft/hó, úgyhogy külön nem feltétlenül kell most 
kimondani a testületnek a díjazásnak a mértékét, tekintettel arra, hogy ez az összeg nem 
változott. Köszönöm.

Pikó András
Köszönöm szépen. Csak akkor, hogy jól értsem. Nincsen arra jogi lehetőség, hogy november 
7-éig legyen az új tagnak a mandátuma, hanem maradunk az eredeti előterjesztésnél.

dr. Bojsza Krisztina
így van. Köszönöm.

Pikó András
Köszönöm szépen. Más hozzászólást nem látok. Az elfogadott módosításokkal, tehát, hogy 
megjelöljük az időpontokat, valamint a javadalmazásnak a mértékét, ami nem szükséges, de 
az előterjesztő ezt terjesztette elő, de nem is akadály az elfogadáshoz, tehát akkor így, ezekkel 
a módosításokkal bocsátom szavazásra az 5 pontból álló határozati javaslatot. Minősített 
többséggel döntünk. Kérem, hogy szavazzunk.
14 igen. Köszönöm szépen.
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Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 
134/2024. (IV. 26.) számú határozata

a Józsefvárosi Gazdálkodási Központ Zrt. felügyelőbizottsági tagjának visszahívásáról, 
és új tag megválasztásáról

(14 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazattal)

Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, 
hogy
1 .) a Józsefvárosi Gazdálkodási Központ Zrt. felügyelöbizottságából Komássy Ákost 2024. 

április 30-ával visszahívja;
2 .) a Józsefvárosi Gazdálkodási Központ Zrt. felügyelöbizottsági tagjának választja 2024. 

május 1-jétől 2029. április 30. napjáig Tölgyesi Editet bruttó 250.000,- Ft/hó díjazás 
mellett.

3 .) módosítja a Józsefvárosi Gazdálkodási Központ Zrt. Alapszabályát a határozat 1.) és 2.) 
pontja szerint;

4 .) felkéri a Józsefvárosi Gazdálkodási Központ Zrt.-t, hogy tegye meg a szükséges 
intézkedéseket az Alapszabály módosítására;

5 .) felkéri a polgármestert a határozat 3.) pontja szerinti módosított Alapszabály aláírására.

Felelős: polgármester
Határidő: 1-3. pontok esetében: 2024. április 26.,

4-5. pontok esetében: 2024. május 30.

Pikó András
Az ülés végére értünk. Lehet kérdezni ilyenkor az SZMSZ-ünk szerint. Kérdezem a tisztelt 
Képviselőket, hogy van-e kérdésük? Veres Gábor, parancsoljon.

Veres Gábor
Köszönöm szépen a szót, Polgármester Úr. 3 kérdésem volna. írásban szeretnék választ kapni. 
Az egyik, hogy május 2-án a Tulajdonosi Bizottság ülést tart, ezt követően majd 8-án is, és 
hónapokkal ezelőtt, talán 2 hónappal ezelőtt, ugyanezen Bizottság ülésén tárgyaltunk egy 
közterület-használati előtelj esztést, aminek a tartalmáról most nem beszélnék, mert zárt ülés 
volt. Ez egy reklámcéggel kötendő szerződés, és arra vonatkozó megállapodás közterület
használat tekintetében. A bizottság egyértelmű kérése volt az alpolgármester úrhoz, ill. a 
hivatalhoz, hogy a szerződés időtartamának lejártáig készítsen el egy megállapodás-tervezetet 
ezzel a céggel. Azt szeretném majd megtudni, hogy ez az előterjesztés, amely a 
szerződésszerű állapot előkészítéséről szól, elkészül-e vagy elkészült-e május 2-ára vagy 8- 
ára? Hogy erről dönteni tudjon a bizottság úgy, ahogy azt a bizottság a döntésében előre 
jelezte. A másik kérdésem, hogy a Tulajdonosi Bizottság ülésén kértem a jegyzőtől egy 
állásfoglalást egy esetleges zárt ülés szabálysértéséről. Ezzel kapcsolatban szeretnék egy 
tájékoztatást kérni írásban, hogy hol tart ez a belső vizsgálat. Valamint kértem a jegyzőt, hogy 
a KPB ülésről készült jegyzőkönyv tartalmának igazolása érdekében tegyen lépéseket. Erről is 
kérek szépen egy tájékoztatást írásban. Köszönöm szépen.

Pikó András
Köszönöm. Szilágyi Demeter, parancsoljon.
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Dr. Szilágyi Demeter
Köszönöm szépen a szót. Két kérdésem van. Egyfelől a kettővel ezelőtti ülésen kértem a 
polgármesteri döntésekkel kapcsolatban egy tájékoztatást. Kaptam már időközben választ, 
hogy ennek a teijedelme miatt ez nem megy egyik napról a másikra, de szeretném kérdezni, 
mégis mikorra várhatom. Nekem nagyon sokféle mód elképzelhető. Én attól sem zárkózom el, 
hogy ha például a NAS felületen van egy ilyen típusú mappa, mert szerintem egyébként lenne 
ott helye, hogy polgármesteri döntések, és ott a megfelelő jogosultsággal lehet csak 
hozzáférni ezekhez a döntésekhez. Tehát számtalan módon el tudom képzelni ennek a 
teljesítését, de szeretnék kapni választ, hogy mikorra várhatom. A másik pedig egy konkrét 
ügyhöz kapcsolódik. A Magdolna u. 47. szám alatt egy gázkizárás történt, és ez okozott az ott 
élőknek problémát. Ezzel kapcsolatban eljutott hozzám egy kérelem, amit a jegyző asszony is 
megkapott, amiben a lakók szeretnének élni azzal a lehetőséggel, ami az önkormányzat 
rendeletében le van írva, hogy ilyen esetre egyszeri támogatást kapnak áramdíj fedezésére, 
ugyanis a gáz kiváltását árammal működő eszközökkel végzik. Azt szeretném megkérdezni, 
hogy ez a kérelem megérkezett-e, rendben van-e, teljesíthetö-e, mire számíthatnak a lakók, 
illetve mikor tudja a JGK orvosolni ebben a házban ezt a helyzetet? Hogyan lehet 
megnyugtatni az ott lakókat, hogy záros határidőn belül rendeződik a sorsuk? Köszönöm 
szépen.

Pikó András
Szerintem írásban megy a válasz, de az első kérdésre, azt hiszem, hogy tudunk válaszolni, 
mármint, hogy mikor kapja meg képviselő úr az igényelt döntéseket. Erről mintha reggel lett 
volna szó. ... A jövő hét elején. A másikra meg, ennek utána kell nézni írásban, ... tud 
válaszolni, parancsoljon.

Borbás Gabriella
Köszönöm szépen. Igen, megkaptuk a Magdolna u. 47-tel kapcsolatos panaszt. A JGK 
intézkedett a gázkizárás elhárítása érdekében. Ez várhatóan 2 hetet vesz igénybe. A lakóknak 
pedig azt a tájékoztatást adjuk, hogy az emiatt megnövekedett áramköltségeikre rendkívüli 
települési támogatást vagy méltányossági támogatást tudnak igénybe venni, és ez a 
tájékoztatás ki is megy nekik a jövő héten, és ennek megfelelően az Önkormányzat meg tudja 
téríteni ezt a megnövekedett áramigényt.

Pikó András
Köszönöm szépen. Szili-Darók Ildikó, parancsoljon.

Szili-Darók Ildikó
Köszönöm szépen Én azt szeretném megkérdezni, hogy hogyan engedjük el az atyát, mi a 
következő tárgyalási pont? Polgármester úr azt mondta, hogy tárgyalni kíván a görögkatolikus 
egyházzal. Én azt kérem, hogy akkor egyértelmű legyen az atya számára, hogy mit tud 
hazavinni ebből a mai testületi ülésből, válaszoljunk neki, hogy miután az egyházi tanácsunk 
nem működik, hogyan fog történni ez a tárgyalás, mikor várható, és mit tud mondani Sándor 
atyának.

Pikó András
Alpolgármester asszony éppen kint tárgyalt, amikor odamentem az atyához, megbeszéltük azt, 
hogy hétfőn megy a levél, és hogy a jövő héten mindenféleképpen le fogunk ülni velük 
tárgyalni, tehát ez a része el van rendezve a dolognak. Szilágyi Demeter, parancsoljon.
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Dr. Szilágyi Demeter
Köszönöm. Az ügyosztályvezető asszony válasza új kérdést generált bennem, hogy a teljes 
áram költségnövekményt megtéríti ilyenkor az Önkormányzat, vagy csak egy bizonyos 
összeghatárig? Mert az én olvasatomban az a rendelet egy konkrét, egyszeri, maximális - azt 
hiszem 15.000 Ft-ról szól -, de hogyha én ezt rosszul tudom, akkor azt legyenek szívesek 
pontosítsák nekem, hogy akkor ez egyértelmű legyen. Illetve, ha én jól tudom, több mint egy 
hete font áll ez a helyzet, és az a két hét elég soknak tűnik nekem, hogy ez helyreálljon. Én 
megkérem a JGK munkatársait, hogy ettől gyorsabban igyekezzenek ezt megoldani, mert ott 
kisgyerekes családok laknak, akiknek sok esetben a melegvíz is erről a gázhálózatról 
működik, és ez komoly problémákat okoz. Köszönöm szépen.

Pikó András
Köszönöm szépen. írásban kell szerintem erre már válaszolni. Nem látok több kérdést. 
Megköszönöm a képviselők munkáját, az ülést 10 óra 58 perckor bezárom. A kerülettel, az 
önkormányzattal, a hivatallal kapcsolatos legfontosabb információk a www.jozsefvaros.hu 
weboldalon találhatóak. Mindenkinek szép napot kívánok. Viszontlátásra.

K.m.f.

\ dr. Törőcsik Edit Julianna
V s J/jegyző

A jegyzőkönyv készült: 2024. május 6.
A jegyzőkönyvet készítette:

X _____
Kerekesné Fűzi Zsuzsanna

Jegyzői Kabinet Szervezési Iroda 
ügyintéző 
(1-12. old.)

A Képviselő-testület jegyzőkönyvének melléklete: 
Szavazási lista az Mvoksból kivett adatokból

Pikó András 
polgárm^ter

\^olgá^X

Ac —-

Goda Krisztina
Jegyzői Kabinet Szervezési Iroda 

ügyintéző 
(13-26. old.)
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Melléklet

Budapest Főváros Vili, kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testülete 
2024. április 26-i NYÍLT ülés

Szavazás eredménye

Ideje: 2024. április 26. 09:14
Típusa: Nyílt
Határozat: 131 Elfogadva
Egyszerű

Tárgya: Napirend

Eredménye Voks: Szav% Össz%
Igen 12 100.00 66.67
Nem 0 0.00 0.00
Tartózkodik 0 0.00 0.00
Szavazott 12 100.00 66.67
Nem szavazott 0 0.00
Távol 6 33.33
Összesen

Név
Egry Attila
Dr. Eröss Gábor 
Gondos Judit 
Hermann György 
Dr. Juharos Róbert 
Pikó András 
Sátly Balázs 
Soós György
Dr. Szilágyi Demeter 
Szili-Darók Ildikó 
Veres Gábor 
Vörös Tamás

18 100.00

Voks Frakció
Igen FIDESZ-KDNP
Igen ALPOLGÁRMESTER
Igen FIDESZ-KDNP
IgenMOMENTUM-PÁRBESZÉD FRAKCIÓ
Igen FIDESZ-KDNP
Igen POLGÁRMESTER
IgenMOMENTUM-PÁRBESZÉD FRAKCIÓ
Igen FIDESZ-KDNP
Igen FIDESZ-KDNP
Igen ALPOLGÁRMESTER
IgenJÓZSEFVÁROS JÖVŐJÉÉRT FRAKCIÓ
Igen FIDESZ-KDNP

Camara-Bereczki Ferenc Miklós
Czeglédy Ádám
Könczöl Dávid
Sántha Péterné
Stettner István
Szarvas Koppány Bendegúz

TávolJÓZSEFVÁROS JÖVŐJÉÉRT FRAKCIÓ 
TávolJÓZSEFVÁROS JÖVŐJÉÉRT FRAKCIÓ 
TávolMOMENTUM-PÁRBESZÉD FRAKCIÓ
Távol FIDESZ-KDNP
TávolJÓZSEFVÁROS JÖVŐJÉÉRT FRAKCIÓ 
TávolMOMENTUM-PÁRBESZÉD FRAKCIÓ
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Szavazás eredménye

Egyszerű

Ideje: 2024. április 26. 09:22
Típusa: Nyílt
Határozat: 132 Elfogadva

Tárgya: Napirend 1. pontja: Javaslat a Szent Jozafát Alapítvány támogatására 
- Ügyrendi szavazás

Eredménye Voks: Szav% Össz%
Igen 13 100.00 72.22
Nem 0 0.00 0.00
Tartózkodik 0 0.00 0.00
Szavazott 13 100.00 72.22
Nem szavazott 0 0.00
Távol 5 27.78
Összesen 18 100.00

Név Voks Frakció
Egry Attila Igen FIDESZ-KDNP
Dr. Eröss Gábor Igen ALPOLGÁRMESTER
Gondos Judit Igen FIDESZ-KDNP
Hermann György IgenMOMENTUM-PÁRBESZÉD FRAKCIÓ
Dr. Juharos Róbert Igen FIDESZ-KDNP
Pikó András Igen POLGÁRMESTER
Sátly Balázs IgenMOMENTUM-PÁRBESZÉD FRAKCIÓ
Soós György Igen FIDESZ-KDNP
Szarvas Koppány Bendegúz IgenMOMENTUM-PÁRBESZÉD FRAKCIÓ
Dr. Szilágyi Demeter Igen FIDESZ-KDNP
Szili-Darók Ildikó Igen ALPOLGÁRMESTER
Veres Gábor IgenJÓZSEFVÁROS JÖVŐJÉÉRT FRAKCIÓ
Vörös Tamás Igen FIDESZ-KDNP
Camara-Bereczki Ferenc Miklós TávolJÓZSEFVÁROS JÖVŐJÉÉRT FRAKCIÓ
Czeglédy Ádám TávolJÓZSEFVÁROS JÖVŐJÉÉRT FRAKCIÓ
Könczöl Dávid TávolMOMENTUM-PÁRBESZÉD FRAKCIÓ
Sántha Péterné Távol FIDESZ-KDNP
Stettner István TávolJÓZSEFVÁROS JÖVŐJÉÉRT FRAKCIÓ

2



Szavazás eredménye
Ideje: 2024. április 26. 10:45
Típusa: Nyílt
Határozat: 133 Elutasítva
Minősített

Tárgya: Napirend 1. pontja: Javaslat a Szent Jozafát Alapítvány támogatására

Eredménye Voks: Szav% Össz%
Igen 8 57.14 44.45
Nem 0 0.00 0.00
Tartózkodik 6 42.86 33.33
Szavazott 14 100.00 77.78
Nem szavazott 0 0.00
Távol 4 22.22
Összesen 18 100.00

Név
Egry Attila
Gondos Judit
Dr. Juharos Róbert
Soós György
Dr. Szilágyi Demeter
Szili-Darók Ildikó
Veres Gábor
Vörös Tamás
Dr. Eröss Gábor
Hermann György
Könczöl Dávid
Pikó András
Sátly Balázs
Szarvas Koppány Bendegúz
Camara-Bereczki Ferenc Miklós
Czeglédy Ádám
Sántha Péterné
Stettner István

Voks Frakció
Igen FIDESZ-KDNP
Igen FIDESZ-KDNP
Igen FIDESZ-KDNP
Igen FIDESZ-KDNP
Igen FIDESZ-KDNP
Igen ALPOLGÁRMESTER
IgenJÓZSEFVÁROS JÖVŐJÉÉRT FRAKCIÓ
Igen FIDESZ-KDNP
Tart. ALPOLGÁRMESTER
Tart.MOMENTUM-PÁRBESZÉD FRAKCIÓ
Tart.MOMENTUM-PÁRBESZÉD FRAKCIÓ
Tart. POLGÁRMESTER
Tart.MOMENTUM-PÁRBESZÉD FRAKCIÓ
Tart.MOMENTUM-PÁRBESZÉD FRAKCIÓ

TávolJÓZSEFVÁROS JÖVŐJÉÉRT FRAKCIÓ
TávolJÓZSEFVÁROS JÖVŐJÉÉRT FRAKCIÓ
Távol FIDESZ-KDNP
TávolJÓZSEFVÁROS JÖVŐJÉÉRT FRAKCIÓ
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Szavazás eredménye
Ideje:
Típusa:

2024. április 26. 10:50 
Nyílt

Határozat: 134 Elfogadva
Minősített

Tárgya: Napirend 2. pontja: Javaslat a Józsefvárosi Gazdálkodási Központ Zrt.
felügyelő bizottsági tagjának cseréjére

Stettner István TávolJÓZSEFVÁROS JÖVŐJÉÉRT FRAKCIÓ

Eredménye Voks: Szav% Össz%
Igen 
Nem 
Tartózkodik

14
0
0

100.00
0.00
0.00

77.78
0.00
0.00

Szavazott 14 100.00 77.78
Nem szavazott 
Távol

0
4

0.00
22.22

Összesen 18 100.00

Név
Egry Attila 
Dr. Eröss Gábor 
Gondos Judit 
Hermann György 
Dr. Juharos Róbert 
Könczöl Dávid 
Pikó András 
Sátly Balázs 
Soós György 
Szarvas Koppány Bendegúz 
Dr. Szilágyi Demeter 
Szili-Darók Ildikó
Veres Gábor 
Vörös Tamás 
Camara-Bereczki Ferenc Miklós 
Czeglédy Ádám 
Sántha Petemé

Voks Frakció
Igen FIDESZ-KDNP
Igen ALPOLGÁRMESTER
Igen FIDESZ-KDNP
IgenMOMENTUM-PÁRBESZÉD FRAKCIÓ
Igen FIDESZ-KDNP
IgenMOMENTUM-PÁRBESZÉD FRAKCIÓ
Igen POLGÁRMESTER
IgenMOMENTUM-PÁRBESZÉD FRAKCIÓ
Igen FIDESZ-KDNP
IgenMOMENTUM-PÁRBESZÉD FRAKCIÓ
Igen FIDESZ-KDNP
Igen ALPOLGÁRMESTER
IgenJÓZSEFVÁROS JÖVŐJÉÉRT FRAKCIÓ
Igen FIDESZ-KDNP

TávolJÓZSEFVÁROS JÖVŐJÉÉRT FRAKCIÓ
TávolJÓZSEFVÁROS JÖVŐJÉÉRT FRAKCIÓ
Távol FIDESZ-KDNP
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